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: Vážení spoluobčané, 
dovolte mi v prvním letošním čísle Vizovických novin popřát vám všem 
v  roce 2025 jen to nejlepší, mnoho nových příležitostí, splněných 
přání, šťastných okamžiků a nezapomenutelných zážitků.

I před námi ve vedení města stojí v novém roce mnoho výzev, jejichž 
nejdůležitějším cílem je, aby se nám ve Vizovicích lépe a spokojeněji 
žilo. Stejně jako v  předchozích  letech i  letos máme připraven plán 
investičních akcí, které chceme realizovat. I v  tomto roce budeme 
pokračovat v  rozvojových aktivitách, údržbě a  obnově majetku 
města, realizaci řady projektů, které povedou ke zlepšování kvality 
života. Zaměříme se na dokončení rozpracovaných projektů i  na 
realizaci projektů nových, v souladu s dokumentem Program rozvoje 
města Vizovice 2021–2027. Mimo jiné plánujeme pokračovat 
v  modernizaci komunikací a  chodníků, rozšiřování parkovacích 
míst, opravách a  rekonstrukcích veřejných budov a  sportovišť, 
modernizaci bytového i  nebytového fondu města a  revitalizaci 
veřejných prostor. Rozpočet města, který jsme s kolegy zastupiteli 
schválili na prosincovém jednání zastupitelstva, počítá pro oblast 
investic s historicky nejvyšší částkou 150 milionů korun. Podrobněji 
se o  rozpočtu a  investicích dočtete na str. 3 tohoto čísla VN. 
Schválený rozpočet je zveřejněn na webových stránkách města.

V  oblasti kultury, sportu a  sociálních služeb chceme i  nadále 
podporovat místní tradice, organizace i  spolky, které tvoří základ 
našeho společenského života. S  cílem obohatit aktivní život ve 
městě budou připraveny kulturní, sportovní a  společenské akce 
pro všechny věkové kategorie. Významnou součástí letošního 
kalendáře bude také program, jehož jednotlivé akce připomenou  
80. výročí ukončení 2. světové války.

Pevně věřím, že společně, s  vaší podporou, dokážeme úspěšně 
realizovat všechny naše plány a vytvářet město, na které můžeme 
být hrdí a kde se nám žije „pecka život“.

 Silvie Dolanská
starostka

                                                                                                                                   

Také v  roce 2025 se můžete těšit na in-
formace ze života města, které budete 
dostávat prostřednictvím Vizovických 
novin. Noviny budou i nadále distribuová-
ny šestkrát do roka do vašich poštovních 
schránek a v elektronické podobě je na-
jdete i na webu www.mestovizovice.cz.

Své příspěvky, které byste chtěli otisk-
nout na stránkách Vizovických novin, 
zasílejte na e-mailovou adresu redakce 
vizovicke.noviny@mestovizovice.cz. 
Rádi také zveřejníme vaše názory na dění 
ve městě, případně odpovíme na vámi 
položené dotazy.

: jak budou vycházet 
  Vizovické noviny v roce 2025

EDIČNÍ PLÁN VIZOVICKÝCH NOVIN
Číslo Uzávěrka Dodání
 příspěvků do schránek

1 20. ledna 17. února

2 17. března 14. dubna

3 19. května 16. června

4 7. července 4. srpna

5 15. září 13. října

6  14. listopadu 15. prosince

Foto:  Petr Mika

Úkolem posledního loňského zasedání 
Zastupitelstva města Vizovice, které se 
konalo v polovině prosince, bylo mimo 
jiné schválit termíny zasedání nejvyšší-
ho orgánu města v roce 2025. V plánu je 
pět řádných schůzí.

Podle schváleného termínového kalen-
dáře by se měli zastupitelé sejít v  roce 
2025 na celkem pěti řádných zasedá-
ních, a to 17. února, 28. dubna, 23. červ-

: zastupitelé se v tomto roce 
  sejdou na pěti zasedáních

na, 22. září a 15. prosince, a  to vždy od 
16 hodin.

Naplánovány byly i  termíny zasedání rady 
města, a to: 27. ledna, 17. února, 17. března, 
7. a 28. dubna, 19. května, 11. a 23. června, 
28. července, 25. srpna, 8. a 22. září, 13. říj-
na, 10. listopadu a 1. prosince. „V případě 
zasedání rady města mohou být tato svo-
lána dle potřeby i mimo uvedené termíny,“ 
vysvětlila starostka Silvie Dolanská.          -jž-

Vizovičtí zastupitelé schválili v pondělí 
16. prosince 2024 rozpočet města na 
rok 2025. Počítá se v  něm s  příjmy ve 
výši 171 milionů a  výdaji 222 milionů 
korun. Významnou část výdajové strán-
ky rozpočtu tvoří náklady na opravy 
a  investice, které přesahují 76 milionů 
korun. Investiční akce za dalších 70 mi-
lionů se budou realizovat v závislosti na 
vývoji rozpočtu a připravenosti jednot-
livých projektů.

Rozpočet je sestaven jako  schodko-
vý, přičemž záporný rozdíl příjmů a výda-
jů kryje kladný předpokládaný zůstatek 
finančních prostředků z předcházejících 
období ve výši zhruba 34 milionů korun 
a  revolvingový úvěr ve výši 30 milionů 
korun u Komerční banky, jehož uzavření 
zastupitelé rovněž schválili. Tento bude 
čerpán dle potřeby v případě časového 
nesouladu mezi příjmy a výdaji města.

Součástí rozpočtu města je i  alokace 
prostředků na významné investiční akce, 
které budou v  příštím roce realizovány či 
zahájeny a dokončeny v roce následujícím. 

V rozpočtu tak v sekci Místní komunika-
ce, chodníky a parkoviště například figu-
ruje rozšíření parkovacích míst na Masa-
rykově náměstí u  „rohlíku“ za 4 miliony 
korun, rekonstrukce místní komunikace 
a chodníku na ulici Tyršova za 15 milionů 
a  chodník na ulici Partyzánská za 3 mi- 
liony korun. 

Investicím ale dominují tři velké akce. 
První z  nich je rekonstrukce koupaliště 
u  sokolovny, kde se počítá s  investicí 
40 milionů korun v  letech 2025–2026. 
„Předpokládáme, že v  příštím roce vy-
bereme ve veřejné soutěži dodavatele 
stavby a bude provedena část prací, kte-
ré pak budou pokračovat i v první polovi-
ně následujícího roku,“ uvedla starostka 
Silvie Dolanská, podle níž by mohlo být 
koupaliště zprovozněno v létě 2026. 

: Vizovice mají rozpočet na rok 2025
Druhou velkou akcí je pak kompletní re-
konstrukce velkého sálu Kulturního cen-
tra a jeho foyer za 25 milionů korun.

Třetí finančně náročnou plánovanou akcí 
je rekonstrukce městského domu č. p. 680 
za 28 milionů korun. Její realizace je však 
závislá na tom, zda město obdrží dotaci 
přesahující 21 milionů, o kterou již zažá-
dalo. 

Součástí rozpočtu jsou v oblasti inves-
tic i projektové přípravy v oblasti kana-
lizace a vodovodu, komunikací a chod-
níků a  také na modernizaci městského 
bytového fondu, účelová investiční do-
tace pro Dům dětí a  mládeže Zvonek 
na nákup nového automobilu, pořízení 
vyprošťovacího hydraulického zařízení 
a nové radiostanice pro hasiče, obnova 
městského mobiliáře a výsadba zeleně 
nebo také budování malých vodních 
nádrží na místním toku poblíž ulice Lá-
zeňská.

Na některé z  projektů se bude město 
snažit získat dotační prostředky z  nej-
různějších evropských fondů, ze státní-
ho rozpočtu či rozpočtu Zlínského kraje. 

„Je před námi další rok, kdy plánujeme 
opravdu velké investice na zvelebení 
našeho města. V tom uplynulém se nám 
dařilo a udělali jsme velký kus společné 
práce pro rozvoj Vizovic. Věřím, že v  ní 
budeme pokračovat i příští rok a v letech 
následujících,“ řekla po schválení roz-
počtu starostka Silvie Dolanská. 

„Rozpočet města je velmi ambiciózní 
a  historicky nejvyšší v  oblasti investic. 
Budu velmi rád, pokud se nám poda-
ří všechny plánované akce uskutečnit 
nebo alespoň úspěšně zahájit,“ okomen-
toval schválený rozpočet města radní 
Jaroslav Kulhánek, který je i  členem fi-
nančního výboru zastupitelstva. 

-jž-

Ve středu 4. prosince 2024 se na vi-
zovické radnici sešli členové Bezpeč-
nostní rady obce s rozšířenou působ-
ností (ORP) Vizovice. Hlavním bodem 
zasedání bylo schválení aktualizova-
ného Krizového plánu ORP Vizovice.

Bezpečnostní rada je poradní orgán obce 
s rozšířenou působností, v našem případě 
Vizovic, pro  přípravu na  krizové situace. 
Jeho členy jsou zástupci města Vizovice, 
Hasičského záchranného sboru ČR, dob-
rovolných hasičů a Policie ČR. Náplní její 
činnosti je zajistit připravenost na řešení 
mimořádných událostí a krizových situa-
cí dle krizového plánu ORP Vizovice. Ten 
byl aktualizován naposledy v  roce 2017 
a vzhledem k tomu, že od té doby došlo 
v této oblasti k řadě změn, bylo nutné je 
do něj zapracovat a nový plán schválit.

Členové bezpečnostní rady se také se-
známili s  webovým systémem Tenoris, 
který slouží jako mapová zdrojová da-
tabáze Hasičského záchranného sboru 
ČR. „Systém Tenoris je pomocný mapo-
vý nástroj při řešení mimořádných udá-
lostí na území ORP Vizovice,“ vysvětlil 
tajemník bezpečnostní rady David Hába.

V  souvislosti s  nedávnými povodněmi 
byli členové rady informováni o  aktuali-
zaci povodňového plánu města Vizovi-
ce a  povodňového plánu ORP Vizovice. 
Ty jsou veřejně přístupné na webových 
adresách: 
https://www.portalobce.cz/povodnovy-
-plan/vizovice/ 
a  https://www.portalobce.cz/povodno-
vy-plan/orpvizovice/ 

-jž- 

: Bezpečnostní rada schválila nový krizový plán ORP Vizovice

Uplynulý rok 2024 byl ve Vizovicích 
z pohledu rozsahu městských inves-
tic velmi bohatý. Z rozpočtu zamířilo 
do projektů, jejichž cílem je hlavně to, 
aby se nám v našem městě lépe žilo, 
více než 62 milionů korun. Pozitivní je 
jistě fakt, že se radnici podařilo pod-
statnou část prostředků ušetřit díky 
získání dotací z  nejrůznějších fondů 
a programů.

Na následujících řádcích najdete vý-
čet investičních akcí realizovaných 
v roce 2024:

• Cyklostezka Vizovice  
I. etapa – 17,66 mil. Kč (poskytnuta 
dotace z IROP ve výši 14,7 mil. Kč 
a dotace ze ZK ve výši 1,7 mil. Kč)

• Rekonstrukce a modernizace 
chodníků, parkovišť a ploch 
pro nádoby na odpad na sídlišti 
Štěpská a ve čtvrti A. Háby II.,  
IV., V. a VI. etapa – 16,3 mil. Kč

• Bezbariérový přístup do Kulturního 
centra Vizovice – 9,4 mil. Kč 
(poskytnuta dotace Ministerstva 
kultury ve výši 6,3 mil. Kč)

• Rekonstrukce účelové komunikace 
na Dubovsku – 5,2 mil. Kč

• Nákup nemovitosti – RD č. p. 809 – 
4 mil. Kč

• Rekonstrukce zasedacích místností 
radnice – 2,7 mil. Kč

• Rekonstrukce chodníku na ulici 
Nádražní – 1,6 mil. Kč

• Rekonstrukce a modernizace 
bytového a nebytového fondu města – 
výměna oken DPS – 698 530 Kč

• Dotační projekt na třídění odpadů – 
1,4 mil. Kč (poskytnuta dotace z MŽP 
ve výši 1,2 mil. Kč)

• WC modul u víceúčelového hřiště 
a Arboreta – 724 253 Kč

• Workoutové hřiště – 638 142 Kč
• Mobiliář – 700 000 Kč

• Herní prvky na dětská hřiště – 
945 482 Kč (3. května 262 716 Kč;  
A. Háby 334 686 Kč;  
Růžová 348 080 Kč)

• Restaurování kříže směr  
Chrastěšov – 260 000 Kč  
(poskytnuta dotace ze ZK ve výši 
140 000 Kč)

• AED defibrilátor pro JSDH – 
108 380 Kč (poskytnuta dotace ze ZK 
ve výši 49 000 Kč)

 
Investiční akce realizované z investič-
ního fondu Technických služeb města 
Vizovice (TSMV) v  hodnotě více než 
7,1 mil. Kč

• Opravy komunikací – 2,3 mil. Kč
• Opravy a modernizace veřejného 

osvětlení – 1,8 mil. Kč
• Nákup traktoru – 1,9 mil. Kč
• Pořízení příslušenství pro zimní 

údržbu – 366 000 Kč
• Modernizace zázemí TSMV – 

225 000 Kč
• Opravy vanových kontejnerů – 

121 000 Kč
• Stavba altánu v arboretu – 

155 000 Kč
• Oplocení stanoviště na tříděný odpad 

(rohlík) – 100 000 Kč
• Mostní listy – 61 000 Kč
• Rekonstrukce studny na hřbitově – 

48 000 Kč
• Technické zhodnocení sekačky 

ETESIA – 32 000 Kč

I na rok 2025 je ve Vizovicích plánováno 
mnoho investic. Dočtete se o  nich na 
jiném místě Vizovických novin v  textu 
věnovanému schválení městského roz-
počtu na rok 2025. 

-jž-

: přehled investičních akcí  
  a projektů v roce 2024
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Vizovičtí zastupitelé rozhodli v pondělí 
16. prosince 2024 o rozdělení jednoho 
milionu korun, který už v září vyčlenili 
v rozpočtu města na pomoc obcím po-
stiženým extrémní povodní. Do vybra-
ných obcí a jednoho městečka zamířilo 
shodně 200 tisíc korun.

Vizovické zastupitelstvo na svém loň-
ském zářijovém zasedání projevilo so-
lidaritu s  obcemi, které zasáhla ničivá 
povodeň, a alokovalo v  rozpočtu města 
jeden milion korun na pomoc s obnovou 
infrastruktury. Zároveň pověřilo vedení 
radnice, aby monitorovalo situaci a  vy-
bralo konkrétní adresáty pomoci. „Zva-
žovali jsme s  radními nasměrování po-
moci na konto některé z  humanitárních 
sbírek či organizací, ale nakonec jsme se 
stejně jako při pomoci obcím na jižní Mo-

ravě zasaženým v  roce 2021 tornádem 
rozhodli preferovat zaslání prostředků 
konkrétním obcím. Vybírali jsme menší 
obce, pro které bude mít naše pomoc 
větší význam, a  zohlednili jsme i  dopo-
ručení našeho kolegy Petra Divílka, který 
po povodních pomáhal přímo v zasaže-
ných oblastech,“ uvedla starostka Silvie 
Dolanská s tím, že vybráno bylo pět obcí 
na Jesenicku, které velká voda velmi po-
ničila. 

Zastupitelé na prosincovém zasedá-
ní návrh vedení města podpořili a  jed-
nohlasně rozhodli, že město Vidnava 
a  obce Velká Kraš, Česká Ves, Brantice 
a Mikulovice obdrží od Vizovic každá po 
dvou stech tisících korun. Peníze z měst-
ského účtu adresátům odešly na konci 
prosince.                                                         -jž-

I v roce 2025 zachová vizovická radni-
ce výši nejrůznějších místních poplat-
ků, například za svoz a likvidaci komu-
nálního odpadu, ve stejné výši jako 
v roce 2024.

Řada měst v  souvislosti s  narůstajícími 
náklady přistoupila ke zdražení místních 
poplatků. Vizovická radnice se rozhodla 
zachovat je ve výši, která byla stanovena 
už pro rok 2023 a stejná zůstala i v roce 
2024. A to i přesto, že především platby 
za svoz a  likvidaci komunálního odpadu 
každoročně výrazně rostou. Za „popel-
nice“ tak budou Vizovjané i v roce 2025 
platit ročně 750 korun na osobu. Roz-
díl mezi částkou vybranou na poplatku 
a  skutečnými náklady na likvidaci od-
padu s největší pravděpodobností opět 
překročí 1,5 milionu korun, což je částka, 
kterou město doplácelo za rok 2023. 
„Projednávali jsme tuto problematiku na 
radě města a  rozhodli jsme se občany 

: místní poplatky zůstávají nezměněny
více finančně nezatěžovat,“ uvedl mís-
tostarosta David Mazůrek.

Také další poplatky, tedy poplatek ze psa, 
poplatek za využívání veřejného pro-
stranství, poplatek ze vstupného a  po-
platek z pobytu, zůstanou zachovány dle 
platných obecně závazných vyhlášek.

Všechny poplatky lze uhradit na poklad-
ně městského úřadu v  hotovosti i  bez- 
hotovostně platební kartou, případně 
převodem ze svého účtu na účet měs-
ta 19-1406726359/0800. V  posledně 
jmenovaném případě je nutné si vyžádat 
na e-mailové adrese jana.mareckova@
mestovizovice.cz variabilní symbol. Oso-
bám, kterým již byl přidělen v minulosti, 
zůstává tento stejný.

Termíny splatnosti jednotlivých poplatků 
naleznete na webu www.mestovizovice.cz.

 -jž-

Studentky třetího ročníku Střední ško-
ly oděvní a služeb Vizovice navštívily na 
počátku loňského prosince radnici, aby 
se v rámci školního projektu seznámily 
s  chodem městského úřadu a  někte-
rých jeho odborů.

V  zasedací místnosti radnice studentky 
přivítala starostka Silvie Dolanská, která je 
seznámila se strukturou a chodem města, 
složením jeho řídících orgánů, jimiž jsou za-
stupitelstvo a rada, a také jeho funkcí jako 
města s rozšířenou působností. Následně 
tajemnice městského úřadu Jana Fúsiko-
vá informovala středoškolačky o činnosti 
jednotlivých odborů, náplní jejich práce 
a  rozsahem poskytovaných služeb, které 
by mohly například jako budoucí podnika-
telky využít. Poskytla také informace o po-
stupu elektronizace úřadu, díky němuž lze 

: studentky se seznámily s chodem úřadu
mnoho věcí vyřídit přes internet nebo vy-
užít rezervačního systému na webových 
stránkách města a nestrávit tak na úřadě 
zbytečně mnoho času.
 
Následovala exkurze přímo na vybraná 
pracoviště úřadu. Studentky se sezná-
mily s  tím, co vše se vyřizuje na podatel-
ně a  Czech POINTu, dostaly informace 
o  agendě živnostenského úřadu a  také 
Odboru přestupkového a  správního, kde 
se například vyřizují občanské průkazy či 
cestovní doklady.

„Věříme, že získané informace dívky v ne-
příliš vzdálené budoucnosti využijí napří-
klad při vyřizování živnostenských listů, 
ale i  při dalších kontaktech s  městským 
úřadem,“ uvedla k návštěvě studentek ta-
jemnice Jana Fúsiková.                               -jž-

Závěr roku je vždy spojen s  bilanco-
váním období předešlého a  plánová-
ním do budoucna. Jinak tomu nebylo 
ani v případě Mikroregionu Vizovicko. 
Jeho valná hromada se uskutečnila ve 
středu 11. prosince 2024 a jejím hosti-
telem byla vizovická radnice.

Mikroregion Vizovicko je dobrovolným 
svazkem sedmi obcí, a  to Vizovic, Brat-
řejova, Jasenné, Lhotska, Lutoniny, Ubla 
a Zádveřic-Rakové, který vznikl už v roce 
1999. Jeho účelem je vzájemná spo-
lupráce a  koordinace záměrů v  nejrůz-
nějších oblastech, především pak v ob-
lasti hospodářství, zemědělství, kultury, 

: valná hromada Mikroregionu Vizovicko bilancovala a plánovala
sportu a sociální péče. Jeho činnost se 
zaměřuje i  na rozvoj cestovního ruchu, 
dopravu, regionální rozvoj, vodní hos-
podářství, životní prostředí a  přírodu. 
Při svých aktivitách úzce spolupracuje 
s Místní akční skupinou Vizovicko a Slu-
šovicko, například v oblasti nejrůznějších 
dotačních projektů.

„Hlavními body této valné hromady bylo 
schválení rozpočtu mikroregionu na rok 
2025 a  schválení střednědobého vý-
hledu na období let 2025–2028,“ uvedla 
starostka Vizovic Silvie Dolanská, která 
v mikroregionu zastupuje naše město. 
Rozpočet na rok 2025 je sestaven jako 

: milion z Vizovic zamířil  
  do pěti obcí postižených povodní

Městská policie Vizovice v  závěru 
loňského roku dosáhla plného per-
sonálního stavu. Do služby totiž od 
25. listopadu nastoupil druhý stráž-
ník, který předtím absolvoval třímě-
síční kurz a  zakončil jej úspěšnou 
zkouškou. Spolu se služebně starší 
kolegyní se budou zaměřovat pře-
devším na dodržování veřejného po-
řádku.

Vizovice zřídily městskou policii opět 
po 17 letech loni na jaře. První strážni-
ce, jež zvítězila v  konkurzu a  následně 
absolvovala policejní kurz, nastoupila 
do služby na konci března. Od konce 
listopadu pak získala i  služebně mlad-
šího kolegu. Toho po úspěšném výbě-
rovém řízení ještě před nástupem do 
služby taktéž čekal kurz, během něhož 
se naučil vše, co je pro práci strážníka 
městské policie potřebné.

Služebnu městské policie najdete 
v  přízemí budovy hasičské zbrojnice 
na ulici Nábřežní 993, kde mají stráž-
níci k  dispozici veškerou výpočetní 
techniku napojenou na nejrůznější re-
gistry umožňující lustraci osob či vo-
zidel. Úřední hodiny, během nichž by 

měl být jeden ze strážníků na služeb-
ně, jsou v  pondělí až pátek od 12:30 
do 14 hodin. „Strážníci by se ale měli 
pohybovat především v ulicích města 
a  dbát na dodržování veřejného po-
řádku. Počítáme i s  tím, že budou po-
máhat Policii České republiky s dohle-
dem na frekventovaných přechodech 
pro chodce v  době, kdy děti míří do 
školy. Zaměřovat by se také měli na 
přestupky řidičů či odchyt toulavých 
zvířat. Další z  činností bude kontrola 
mladistvých, zda nepožívají alkohol 
a případně nepoškozují majetek měs-
ta, s  čímž se poslední dobou často 
setkáváme,“ uvedl místostarosta Da-
vid Mazůrek, do jehož gesce činnost 
městské policie patří.

Pracovní doba strážníků je nepravidel-
ná, v ulicích by se tedy měli pohybovat 
nejen přes den, ale i ve večerních a noč-
ních hodinách.

Kontakty na Městskou policii Vizovice:

E-mail: 
mestskapolicie@mestovizovice.cz

Telefonní čísla: 
771 513 349, 775 885 167.

S  dalším navyšováním počtu strážníků 
vizovická radnice zatím nepočítá.         -jž-

: městská policie v plné sestavě

Technické služby města Vizovice prů-
běžně modernizují svou techniku tak, 
aby mohly co nejkvalitněji provádět 
činnosti, které mají v náplni práce. Na-
příklad v loňském roce nakoupily nové 
stroje či příslušenství k nim za více něž 
dva miliony korun včetně DPH.

Nejnákladnějším nákupem Technických 
služeb (TS) v  roce 2024 bylo pořízení 
traktoru KUBOTA za 1,9  milionu korun. 
„K  němu jsme pořídili i  další příslušen-
ství pro zimní údržbu, a to čelní sněhový 
pluh a  sypač za dalšího více než čtvrt 
milionu korun,“ uvedl ředitel TS Jan Jor-
dán a  pokračoval: „Díky souběžnému 
využití obou nástaveb můžeme součas-
ně sníh odhrnovat i aplikovat posyp na 
komunikace, čímž se práce velmi zefek-
tivnila.“

Dále TS v  loňském roce dokoupily za 
71 tisíc korun přední radlici na zimní 
údržbu pro malotraktor VEGA, jenž byl 
pořízen o rok dříve.

V roce 2023 bylo vozidlo MULTICAR do-
plněno o sypač instalovaný na hákovém 
nosiči kontejneru v  hodnotě 303 tisíc 
korun. „Toto technické řešení umožňu-
je jednoduchou a rychlou instalaci, díky 
čemuž lze multikáru v průběhu zimy ope-

rativně využívat i  pro ostatní činnosti 
Technických služeb,“ vysvětlil Jordán 
a dodal, že kromě výše uvedených strojů 
používají TS pro zametání a posyp chod-
níků i  univerzální komunální stroj HAKO 
CityMaster 600. 

Nově pořízený traktor KUBOTA má slou-
žit jako základní platforma pro zabezpe-
čení úklidu města a příslušenství k němu 
by mělo být nadále rozšiřováno. Již 
v  loňském roce TS realizovaly výběrové 
řízení na dodávku příkopového ramene 
pro zajištění sečení trávy podél komuni-
kací. To bude za 665 tisíc korun dodáno 
po ukončení zimní údržby.

„Aktuálně také připravujeme podklady 
pro pořízení čelního zametače pro trak-
tor, který bychom rádi koupili na jaře, 
abychom mohli již po této zimě městské 
komunikace lépe pozametat,“ uzavřel 
Jan Jordán.

„Náklady na moderní techniku se po-
hybují ve  statisícových až milionových 
částkách. Naší snahou je modernizovat 
ji průběžně v rámci možností městského 
rozpočtu a  hodláme v  tom pokračovat 
i  v  příštích letech,“ uvedl místostarosta 
David Mazůrek, do jehož kompetence 
činnost TS spadá.                -jž-

: Technické služby města Vizovice  
  postupně pořizují moderní techniku

vyrovnaný v celkové výši 908 tisíc korun. 
Příjmovou stránku tvoří členské příspěv-
ky jednotlivých obcí, které se na jeho na-
plnění podílejí dle počtu obyvatel. V roce 
2025 jej posílí ještě dotace z  rozpočtu 
Zlínského kraje ve výši 222 tisíc korun.

Nejvyšší částkou rozpočtu na straně vý-
dajů bude letos úhrada zpracování pro-
jektové dokumentace pro obec Lutonina 
na vybudování cyklostezky na jejím úze-
mí. Ta po realizaci naváže na cyklostez-
ku vedoucí od Vizovic. „Tento projekt 
koresponduje s  naší snahou o  podporu 
rozvoje cyklistické infrastruktury na úze-
mí mikroregionu. Znamená to, že pokud 

bude mít některá z  obcí vyřešeny ma-
jetkoprávní vztahy k pozemkům potřeb-
ným pro budování stezky, mikroregion ji 
v další fázi přípravy na realizaci podpoří,“ 
vysvětlila Silvie Dolanská.

Na valné hromadě se také hodnotil kon-
čící rok 2024. V něm se podařilo zrealizo-
vat dotační projekt „Prevence vzniku od-
padů v Mikroregionu Vizovicko“, v rámci 
něhož došlo k pořízení nádob na tříděný 
odpad, kompostérů, štěpkovače, ale 
také nádobí, vratných kelímků a  myček 
na nádobí. Celkové náklady na poříze-
ní zmíněného dosáhly 4 935 067 korun, 
dotace činila 4 096 105 korun.              -jž-

Marta Jordánová, která pracuje v Kraj-
ské nemocnici Tomáše Bati (KNTB) ve 
Zlíně, je další z oceněných lékařů, kteří 
žijí v  našem městě. V  minulých dnech 
získala prestižní cenu České společ-
nosti pro aterosklerózu.

Jedno z  pracovišť Interního odděle-
ní se v  KNTB specializuje na  pacienty 
s  geneticky danou vysokou hladinou 
cholesterolu, a  rovněž na  pacienty 
po  prodělané kardiovaskulární přího-
dě s  vysokým rizikem jejího opaková-
ní. A  právě na tomto oddělení Marta 
Jordánová pracuje. „Naše lipidová 
ambulance patří do sítě ambulancí ce-
losvětového projektu MedPed, v nichž 
se snažíme pacienty co nejčasněji za-
chytit, diagnostikovat, léčit a  předejít 
tak předčasným úmrtím v  důsledku 
akcelerované aterosklerózy,“ popisuje 
svou práci Marta Jordánová a  dodá-
vá: „Od roku 2018 je navíc ambulance 
centrem biologické léčby dyslipidémií. 
V současné době na této léčbě sledu-
jeme přes 100 nemocných včetně pa-
cientky se vzácnou formou familiární 
hypercholesterolémie, což je dědičně 
podmíněná extrémně vysoká hladina 
cholesterolu. Tato pacientka až po za-
vedení moderní vysoce specifické 
a  ekonomicky nákladné léčby lomita-
pidem dosahuje cílových hodnot krev-
ních lipidů.“

Česká společnost pro  aterosklerózu 
uděluje jednou ročně ocenění v několi-
ka kategoriích. Ocenění „Vynikající pra-
coviště projektu MEDPED“, které Marta 
Jordánová pro  Interní oddělení KNTB 
získala, je výsledkem jejího mnohaleté-
ho úsilí a práce s pacienty.

„Lipidová ambulance, kterou paní dok-
torka vede, je regionálním centrem 
pro  diagnostiku a  léčbu dyslipidémií, 
což je vysoká hladina tuků v krvi. To se 

: lékařka Marta Jordánová oceněna  
  za svou dlouholetou práci

specializuje především na  diagnostiku 
a  nejmodernější léčbu vzácných, dě-
dičně daných poruch metabolismu lipi-
du. Úzce spolupracuje s národními cen-
try v Praze a Brně, jsme proto schopni 
nabídnout péči, která jinde ve Zlínském 
kraji není. Já osobně ocenění vnímám 
jako adekvátní ohodnocení kvality prá-
ce a  množství času, který  paní dok-
torka věnuje pacientům a  nemocnici,“ 
ocenil práci své kolegyně primář Inter-
ního oddělení KNTB Vladimír Kojecký.
„Každopádně to  není jen výsledek 
mé práce. Ta by totiž  nebyla možná 
bez  spolupracujících kolegů, sester, 
bez  spolupráce s  vyššími pracovišti 
a podpory vedení oddělení i nemocni-
ce,“ dodává k ocenění sama lékařka.

„V uplynulých měsících jsme zazname-
nali významná ocenění hned několika 
lékařů, kteří jsou občany našeho měs-
ta. Paní doktorka Jordánová je další 
z nich. Velmi si její práce ceníme a pře-
jeme jí mnoho dalších úspěchů v  léč-
bě pacientů,“ uvedla starostka Vizovic 
Silvie Dolanská.

S využitím TZ KNTB -jž-

Foto: Jiří Balát
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Ve vizovickém arboretu byla pracov-
níky Technických služeb (TS) města 
Vizovice v  minulých dnech dokonče-
na stavba dřevěného altánu. Náklady 
na něj dosáhly přibližně 160 tisíc ko-
run.

Arboretum se otevřelo veřejnosti loni 
na jaře, ale i poté v něm probíhaly další 
práce, zejména výsadba různých druhů 
rostlin, aby jejich skladba byla co nej-
rozmanitější. Cílem projektu Arboretum 
Vizovice je totiž postupně vytvořit pří-
větivý park, který bude občanům slou-
žit k relaxaci a odpočinku v příjemném 
prostředí. Instalována zde tak byla řada 
laviček či pítko, které má sloužit k osvě-
žení návštěvníků.

Posledním objektem, který v  arboretu 
dosud chyběl, byl dřevěný altán u vstu-
pu. Před koncem roku ale pracovníci 

: v arboretu vyrostl nový altán
TS stavbu dokončili. Altán, který by do 
budoucna mohl sloužit i  jako venkovní 
učebna pro nedalekou základní školu, 
je z  modřínového dřeva, jeho střechu 
pak kryje šindel Cambridge. Stavba 
stojí na zpevněné ploše z  velkoformá-
tové betonové dlažby. Zajímavostí je, že 
altán je částečně otevřený a  jeho čelní 
stěnu do budoucna vytvoří zeleň pnou-
cí se po konstrukci z  ocelových lanek. 
„Na jaře zde pracovníci Technických 
služeb vysadí popínavý clematis, čes-
ky plamének, který utvoří živou stěnu,“ 
uvedla starostka Silvie Dolanská s  tím, 
že výsadba zeleně tedy ještě není do-
končena a bude v průběhu tohoto roku 
pokračovat.

Celý projekt arboreta přišel město na 
necelých šest milionů korun, tři miliony 
z této částky ale pokryla účelová dotace 
Zlínského kraje.                                         -jž-

Konec roku je vždy časem bilancování. 
Pojďme se tedy podívat na některá sta-
tistická čísla týkající se našeho města. 

Počet obyvatel se oproti 31. prosinci 
2023 snížil o  34. Vizovice tedy měly ke 
konci roku 2024 celkem 4 852 obyvatel, 
přičemž většinu tvořily ženy. Těch bylo 
2 506, mužů je pak v  evidenci obyvatel 
2 346. Mezi obyvateli města je také 137 
cizinců, z nichž 54 jich zde má trvalý po-
byt, zbytek pak pobyt přechodný. Třiaše-

desát je občany Evropské unie, ostatní 
pocházejí z jiných zemí.

Dle statistických údajů se v  loňském 
roce do Vizovic přistěhovalo více lidí, než 
kolik bylo těch, kteří se z našeho města 
odstěhovali. Tento poměr činil 115:104.

Z  údajů matriky lze také vyčíst, že se 
narodilo 25 nových Vizovjánků, a  to 13 
chlapců a 12 děvčátek. Naopak zemřelo 
33 lidí, z toho 19 mužů.

: Vizovice ve statistických číslech

Vizovičtí radní jmenovali od loňského 
1. prosince novou vedoucí Odboru do-
pravy a  silničního hospodářství Měst-
ského úřadu Vizovice JUDr. Annu Kůr-
kovou. 

Po ukončení pracovního poměru s  pů-
vodním vedoucím odboru, ke kterému 
došlo na konci října 2024, vyhlásila ta-
jemnice městského úřadu Jana Fúsiková 
na tuto funkci výběrové řízení. Z přihláše-

: Odbor dopravy a silničního  
  hospodářství vede Anna Kůrková

ných uchazečů výběrová komise dopo-
ručila radě města jako nejvhodnější kan-
didátku právničku Annu Kůrkovou. „Anna 
Kůrková splňuje veškeré podmínky pro 
jmenování vedoucím úředníkem,“ uvedla 
Jana Fúsiková s  tím, že je zkušenou od-
bornicí s mnohaletou praxí, kdy mimo jiné 
více než deset let pracovala jako právnič-
ka Odboru dopravy a  silničního hospo-
dářství Krajského úřadu Zlínského kraje.
Anna Kůrková je absolventkou Právnic-

Počet kybernetických útoků podvod-
níků, kteří se snaží pod nejrůznějšími 
záminkami získat naše citlivé údaje, 
například o bankovních účtech, a ná-
sledně je „vyluxovat“, stále přibývá. 
Ověřujte si proto pečlivě, komu tyto 
informace sdělujete. Mnohdy jsou 
totiž tyto útoky velmi sofistikované 
a tváří se naprosto důvěryhodně.

Ministerstvo práce a  sociálních věcí 
ČR z  výše uvedených důvodů přichází 
s  letákem, který varuje před rostoucím 
počtem stále propracovanějších kyber-
netických útoků. Ty jsou mnohdy smě-
řovány na zranitelnou skupinu seniorů, 
kteří jsou přece jen důvěřivějšími, a tu-

Signály, podle kterých rozpoznáte 
podvodnou SMS zprávu či email:

■ Očekáváte obdobnou zprávu?

■ Je od Vás vyžadována rychlá reakce?

■ Obsahuje text gramatické nebo pravopisné chyby?

■ Byli jste požádáni, abyste na stránkách zadali své  
 osobní či bankovní údaje?

■ Vyvolává ve Vás zpráva emoce, jako například strach,  
 zvědavost nebo radost?

■ Obsahuje webová adresa ve zprávě podtržítka, 
 pomlčky nebo zaměněné či zpřeházené znaky?

Na tyto zprávy nereagujte a odkazy 
tohoto typu nerozklikávejte.

Na co si dát pozor při 
podvodných telefonátech:
■ Je číslo, které Vám volá, neznámé?

■ Vytváří ve Vás volající pocit naléhavosti  
 nebo vyžaduje rychlou reakci?

■ Vzbuzuje ve Vás telefonát silné emoce,  
 jako například strach, zvědavost nebo  
 radost?

■ Žádá Vás volající o něco neobvyklého  
 nebo podezřelého?

Pokud máte jakékoli pochybnosti 
nebo se cítíte nepříjemně, jedno-
duše zavěste. 
Je lepší být opatrný, než riskovat.

Buďte vždy bdělí a vyhodnocujte kriticky, zda se nejedná o podvod.

Podvodné SMS a emaily obsahují odkazy na falešné webové stránky. 
I falešné stránky mohou vypadat identicky jako oficiální stránky.

Ahoj dědo, mám nové 
číslo, potřeboval bych...

Dobrý den, tady 
Policie České republiky, 

musíte urychleně... 

Dobrý den, tady Vaše  
banka, jaké jsou Vaše.... 

MPSV varuje před 
podvodnými SMS, 
emaily a telefonáty

: nenechte se nachytat podvodníky!
díž snadnějšími cíli podvodníků. Nejsou 
totiž často seznámeni s technologický-
mi a  bezpečnostními riziky spojenými 
s digitální komunikací. 

Je proto nutné, abychom byli nejen my, 
ale právě i senioři dostatečně informo-
váni a varováni. A to nejen prostřednic-
tvím přiloženého letáku, ale v  případě 
dříve narozených i  osobně námi mlad-
šími, například rodinnými příslušníky. 
Snažme se všichni ochránit před těmito 
útoky sebe, ale i starší členy našich ro-
din, neboť těchto útoků neubývá. Právě 
naopak, a s nástupem umělé inteligen-
ce budou stále propracovanější… 
             -jž-Mezi obyvateli Vizovic je nejčastějším 

jménem u  žen Jana (133×), dále pak 
Marie (105) a  Hana (74×). Nejčastějšími 
mužskými jmény jsou Jan (138×), Petr 
(124×) a Jiří (112×).

Co se týká příjmení, nejvíce je ve Vizovi-
cích frekventované jméno Pšenčík (37×), 
dále Hába (36×), Pšenčíková (26×), Há-
bová (30×), Kovářová (24×) a Kovář (23×).

V matričním obvodu Vizovic bylo v roce 
2024 zaznamenáno 64 svatebních ob-
řadů, z  nichž 10 bylo církevních. Pří-

mo ve Vizovicích se konalo 43 svateb 
(6 církevních), v  Zádveřicích-Rakové 
6 obřadů (1), v  Jasenné 4 (1), v  Bratře-
jově 9 (2) a po jedné svatbě ve Lhotsku 
a v Lutonině.

Odbor přestupkový a  správní Městské-
ho úřadu Vizovice vede také evidenci žá-
dostí o vydání dokladů. V  loňském roce 
požádalo o  občanský průkaz 2  730 lidí, 
z  toho 376 mladších 15 let. O  cestovní 
doklad požádalo 1 523 lidí, z nichž bylo 
483 mladších 15 let. 

 -jž-

: chodník k PENNY je hotov

Téměř půl roku trvající stavba chod-
níku vedoucího podél ulice Zlínská 
propojujícího ulici 3. května s  chod-
níkem vedoucím k  PENNY marketu 
je hotova. Posledními pracemi pro-
bíhajícími v  lednu byly dokončení 
přeložky sítí CETIN, úprava napojení 
chodníku na ulici 3. května a  terén-
ní úpravy. Na jaře pak ještě dojde 
k úpravě terénu a zatravnění svahu. 

Dle původních plánů radnice měl být 
nový chodník dokončen v závěru listo-
padu. Tento termín však nebylo možné 
dodržet a dokončení stavby se tak pře-
sunulo na konec ledna. Důvodem bylo 
zdržení při realizaci přeložek inženýr-
ských sítí společností CETIN, a přede-
vším pak při pokládce nového vedení 
vysokého napětí dodavatelem elektři-
ny, společností EG.D. „Jednalo se o na 
koordinaci všech tří subjektů složitou 
akci, a  to proto, že překládka vedení 
a  rozvaděče společnosti CETIN byla 
prováděna na hlavním vedení optic-
kých a  metalických kabelů vedoucím 
od Zlína do Vizovic a dále do ostatních 

obcí. Pokládka nového vedení vysoké-
ho napětí byla součástí stavební akce 
společnosti EG.D, která měla za cíl 
propojení a  zaokruhování trafostanic 
u  zámku a  u  PENNY, a  tím ke zlepšení 
stability elektrické sítě ve městě,“ uvedl 
vedoucí oddělení investic městského 
úřadu Ondřej Ludvík.

Nový chodník výrazně zvýší bezpeč-
nost chodců mířících do marketu PEN-
NY především z  domů na ulici 3.  květ-
na. Ti v minulosti museli jít k přechodu 
pro chodce u  nemocnice, překonat 
silnici, následně projít po chodníku ko-
lem areálu Technických služeb a  zpět 
přes frekventovanou hlavní silnici po 
přechodu pro chodce, odkud vede pů-
vodní chodník k  PENNY. Častěji však 
k překonání zmíněného úseku využívali 
krajnici komunikace, což bylo velmi ne-
bezpečné. 

Součástí celé investiční akce byla 
stavba nejen samotného chodníku 
z betonové zámkové dlažby, ale i vybu-
dování opěrné zdi a také zmíněné pře-

Na základě memoranda, které v  roce 
2022 uzavřelo město Vizovice s místní 
Tělovýchovnou jednotou Sokol, byla 
uzavřena mezi oběma subjekty smlou-
va o  spolupráci a  také převeden fot-
balový stadion z  vlastnictví tělový-
chovné jednoty do majetku města, 
a to formou daru. Podmínkou uzavření 
smlouvy i  převodu sportoviště včet-
ně budovy šaten na město byl sou-
hlas zastupitelů a také Valné hromady  
TJ Sokol. 

Cílem obou smluvních stran je vytvořit 
dobré podmínky pro zajištění efektivního 
a  účelného provozování, správy, údržby 
a  provádění oprav v  areálu fotbalového 
stadionu, ale i  v  areálu sokolovny, který 
zůstane v majetku TJ Sokol, tak aby obě 
sportoviště mohla sloužit jak členům TJ, 
tak i veřejnosti.

Město se v  darovací smlouvě zavazu-
je starat se o  fotbalový stadion s  péčí 
řádného hospodáře a  vyhledávat do-
tační programy, které by umožnily získat 
finanční prostředky na opravy, rekon-
strukce a  další rozvoj sportoviště. Dále 
se město zavázalo poskytnout TJ Sokol 
v  letech 2024–2026 individuální dotaci 
přesahující celkovou částku 11 milionů 
korun. Ty budou průběžně využívány na 
realizaci projektů spojených s  rekon-
strukcí historické budovy sokolovny 
a jejího areálu.

Naopak TJ Sokol na sebe bere závazek, 
že se bude aktivně snažit hledat mož-
nosti dotací pro další rekonstrukci a roz-
voj sokolovny a  jejího areálu, starat se 
o něj a umožnit jeho využívání veřejnosti 
a spolkům. Pokud pak bude areál soko-
lovny využíván komerčně, zisk z  těchto 
akcí zamíří na rozvoj činnosti TJ Sokol 
a správu, opravy a údržbu sokolovny.

Pro uskutečnění převodu i  uzavření 
smlouvy o  spolupráci zvedlo v  pondělí 
16. prosince ruku všech 15  zastupitelů 
přítomných poslednímu letošnímu za-
sedání nejvyššího orgánu města. S pře-
vodem již v září loňského roku souhlasila 
i  Valná hromada TJ Sokol, která je nej-
vyšším orgánem tohoto spolku.

Uskutečnění převodu fotbalového stadio-
nu do městského majetku přiblíží možnost 
získání dotací na jeho modernizaci, a  to 
včetně rekonstrukce objektu šaten, který 
už dosluhuje. „Do dneška mělo město sta-
dion v  nájmu od TJ Sokol a  poskytovalo 
jej formou zápůjčky fotbalovému klubu SK 
Vizovice. Šlo tedy o trojstranný vztah. Nyní 
bude tento vztah pouze dvoustranný a tím 
jednodušší, a jednodušší tak bude hledání 
vhodných dotačních titulů, díky nimž by-
chom mohli toto sportoviště včetně jeho 
zázemí modernizovat. Některé dotační vý-
zvy mohou být výhodnější pro město, jiné 
pro SK Vizovice,“ uvedl místostarosta Da-
vid Mazůrek.                                                            -jž-
 

: fotbalový stadion míří do majetku města

ložky inženýrských sítí. „Zhotovitelská 
firma SIMOSTAV získala tuto zakázku 
na základě veřejné soutěže a  měs-
to za její realizaci zaplatilo 2,2 milionu 
korun. Dalších 660 tisíc stála přelož-
ka inženýrských sítí, kterou provedla 
společnost CETIN,“ přiblížil finanční 
náročnost akce místostarosta David 
Mazůrek s tím, že výstavbu nové elek-
trické sítě provedla společnost EG.D 
na vlastní náklady.

Město získá na tento projekt dotaci ve 
výši téměř 2,4 milionu korun.

Projekt „Vizovice, komunikace pěší 
v křižovatce ulic Zlínská a 3. května“ je 
spolufinancován Evropskou unií. Cílem 
projektu je výstavba a provoz nové ko-
munikace pro pěší, která přispěje k roz-
voji infrastruktury pro chodce, výrazně 
zvýší jejich bezpečnost a  podpoří ak-
tivní pohyb osob.                  -jž-

ké fakulty Masarykovy univerzity v Brně, 
kde v roce 2004 získala magisterský titul 
a o pět let později titul doktora práv. Bě-
hem své profesní kariéry pracovala jako 
právnička na Katastrálním úřadě pro Ji-
homoravský kraj Brno či jako zkušební 
komisařka v Institutu pro veřejnou sprá-
vu Praha. Nejdelší část své kariéry pak 
byla zaměstnankyní zlínského krajského 
úřadu. „Mojí vizí je vysoká profesionalita 
služeb poskytovaných veřejnosti, hrdost 
týmu na odvedenou práci a  vzájemná 
synergie,“ uvedla ve svém životopise 
nová vedoucí Odboru dopravy a silniční-
ho hospodářství Anna Kůrková.            -jž- Foto: Petr Mika
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: dotace na činnost s dětmi a mládeží
Rada města Vizovice schválila v  polo-
vině loňského listopadu vyhlášení do-
tačního programu na podporu činnosti 
s  dětmi a  mládeží. Na prosincovém za-
sedání zastupitelstva města pak byla 
v rámci rozpočtu na rok 2025 pro tento 
program schválena stejná částka jako 
pro rok 2024, a to jeden milion korun. 

Jednou z  priorit města je podpora pra-
videlné celoroční činnosti organizací 
pracujících s  dětmi a  mládeží do 18 let, 
a to v oblasti sportu, tělovýchovy, kultury 
a aktivního trávení volného času. „Jsme si 
vědomi důležitosti smysluplného naplnění 
volného času dětí a mládeže, rozvoje jejich 
tělesného i  duševního zdraví a  vnímáme 
jako naši povinnost podpořit ty, kteří se 
o  organizaci těchto činností starají,“ řek-
la starostka Silvie Dolanská a  dodala, že 
podmínky zmíněného dotačního progra-
mu zůstaly z  větší části stejné, jako byly 

v  předešlých letech. Doznaly však i  ně-
kolika změn. „Toto doplnění by mělo or-
gánům města pomoci v  rozhodování při 
rozdělování peněz,“ uvedla starostka s tím, 
že kompletní znění dotačního programu 
včetně všech formulářů najdou zástupci 
organizací na webových stránkách města 
www.mestovizovice.cz v  sekci „Finanční 
podpora města“. 

Maximální výše dotace pro jednoho ža-
datele je stanovena na 100 tisíc korun. 
Každý žadatel může v rámci vyhlášeného 
programu podat pouze jednu žádost. Ty se 
podávají písemně nebo elektronicky (pro-
střednictvím datové schránky) na přede-
psaném formuláři se všemi požadovanými 
přílohami, a to do 14. března. Žádostmi se 
následně bude zabývat Komise pro kultu-
ru a spolkovou činnost, definitivní schvále-
ní přidělení peněz bude na zastupitelstvu 
města.                                                                      -jž-
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Folklorní soubor Vizovjánek je již více než 
50 let součástí kulturního života v našem 
městě a  jen málokterá akce se obejde 
bez jeho účasti. Souborem prošly za tu 
dobu stovky dětí, z  nichž řada zůsta-
la jeho členy až do dospělosti. Jednou 
z nich je Radka Tulejová, která je členkou 
Vizovjánku už 33 let a nyní v něm působí 
jako zástupce vedoucího a umělecká ve-
doucí jedné z dětských skupin. Požádali 
jsme ji proto o rozhovor na téma minulos-
ti, přítomnosti a budoucnosti souboru.

Můžete krátce připomenout, za jakých 
okolností a kdy Vizovjánek vznikl?
Dětskému folkloru se začaly věnovat 
paní učitelky Bělíčková, Baná a  Drábko-
vá v  roce 1971 a  založily dětský soubor 
Vizovjánek při ZŠ Vizovice. Ten praco-
val hlavně s  dětmi z  2. stupně. Pro děti 
z 1. stupně v roce 1993 založila paní uči-
telka Jitka Macková „Malý Vizovjánek“. 
Ten vlastně navázal a  propojil i  činnost 
MŠ Vizovice, kde mají také valašské kroje, 
dětem se v  tomto směru tradičně věnují 
a ty tak mají možnost pokračovat ve fol-
klorní činnosti plynule dál.

Kdy jste začala u souboru působit vy? 
Jaká cesta vás přivedla až do pozice 
vedoucí skupin?
V  souboru jsem začala působit v  roce 
1993. Tehdy jsem byla ve třetí třídě a  do 
vyučování k  nám přišla Jitka Macková 
s  manželem Liborem, drželi se za ruce 
a  tak krásně nám povídali o  folkloru, že 
jsem vzala bráchu – dvojče, a museli jsme 
to jít vyzkoušet. Protože jsme byli v  sou-
boru nejstarší, hodně jsme paní Mackové 

pomáhali s mladšími skupinkami, se sou-
středěními, tábory. V  roce 2001 mi Jit-
ka nabídla, abych jí pomáhala s  vedením 
dětské skupinky a  dělala korepetici, což 
pro mě byla nejlepší škola. A v roce 2006 
jsme se s Jitkou Malou samy ujaly vedení 
skupiny a  baví nás to spolu dodnes. Do-
konce už máme z jedné naší svěřenkyně, 
Zdeničky Pavkové, šikovnou vedoucí. Měli 
jsme vždy úžasnou partu, s B. Dopitovou, 
J. Mikuláštíkovou, J. Mikeskovou, Z. Ka-
dlecovou, P. Kořenkovou a M. Srbou jsme 
zorganizovali spousty táborů, soustředě-
ní, s naší mládežnickou skupinou jsme se 
pustili do obnovy Masopustu a  Vynášení 
Mařeny ve Vizovicích. Za to jsem vděčná 
nynějším dospělákům, že v  našich „vý-
myslech“ pokračují nadále. K  50. výročí 
souboru si naše původní skupina připra-
vila taneční pásmo a doprovodili nás naši 
kamarádi z  CM Vizovský Juráš s  panem 
učitelem Bambuchem. Byl to pro nás velký 
zážitek se po letech opět sejít na pódiu.

Kolik má Vizovjánek v  současné době 
skupin a členů? 
Nyní máme přes sto členů v  pěti taneč-
ních skupinách. V počátcích bývala sku-
pina Vizovjánku jedna, o  tu se staraly ve 
škole paní učitelky Baná a Drábková. Stře-
doškoláci přecházeli do Vizovjanu anebo 
souboru Portáš v  Jasenné. Tak to bylo 
také za nás, přešli jsme do souboru Por-
táš. Na toto období ale ráda vzpomínám, 
Portáši nás mile přijali, naučili spousty 
tanců, pásem, dostali jsme se s  nimi na 
zájezdy do zahraničí a  pravidelně s  nimi 
spolupracujeme při přípravě Valašského 
bálu ve Vizovicích. 

Jaký je v současné době vztah mládeže 
k folkloru? Zájem o něj a o členství v sou-
boru roste, stagnuje nebo klesá?  Jak 
vidíte budoucnost souboru v dalších le-
tech?
Zájem o  členství v  souboru je veliký. Be-
reme do Vizovjánku děti od 6 let, ale hlásí 
se nám také velké množství mladších dětí. 
Proto jsme navázali spolupráci s MRC Be-
ruška, kde již 12. rokem působí kroužek 
Valášek. Vedoucími jsou absolventi Vizov-
jánku a děti učí formou hry základní kroky, 
tance, rytmus. Máme radost, že děti u fol-
kloru zůstávají i  v  mládežnickém věku, ale 
momentálně nám děti vyrostly z dětských 
krojů a budeme došívat kroje dospělé. Fi-
nančně to bude velmi nákladné, proto jsme 
vděční městu Vizovice, že nás podporuje. 
A  budoucnost souboru? Tu vidím hlavně 
v našich vedoucích. Teď nás působí v umě-
leckém vedení souboru sedm. Nejdůležitěj-
ším pilířem je samozřejmě Jitka Macková, 
které pomáháme spolu s její dcerou Annou 
Varsami, Jitkou Malou, Zdenou Pavkovou, 
Adélou Kovačíkovou a  Miriam Vojtásek. 
A  potencionál vidím v  našich začínajících 
vedoucích, což jsou Matěj Mader, Eliška 
Charvátová a Lojza Tlusták. Důležitá je dob-
rá parta. Letos s námi třeba byl na zájezdu 
v Chorvatsku i manžel Jitky Mackové, Libor. 
Měli jsme z  jeho účasti obrovskou radost. 
Podpora a  technická pomoc našich man-
želů je totiž opravdu potřebná, ačkoliv na 
pódiu není vidět. Jsme rádi, že i ti naši chlapi 
mají v zákulisí bezva partu.

Má soubor i vlastní cimbálovou muziku, 
která taneční složku doprovází?
Máme cimbálovku a bez ní bych budouc-
nost Vizovjánku neviděla. Víte, valašský 
soubor bez cimbálovky, to je asi jako 
mlýn bez vody. Od počátku měl soubor 
Vizovjánek naštěstí podporu v  cimbálo-
vých muzikách. V  počátcích hrávala dě-
tem dospělá cimbálovka. Práci s dětskou 
muzikou se začal věnovat až v roce 1988 
pan učitel Dalibor Bambuch, který založil 
Jalověnku, později CM Vizovský Juráš. 
Touto cimbálovkou prošla také součas-
ná vedoucí naší CM, paní učitelka Tereza 
Malaníková, dcera Jitky Mackové. Nyní 
máme tři skupinky dětských CM: „Pří-
pravku“, CM Ocúnek a CM Ocún.

Jak vzniká program (výběr náplně pá-
sem)? Odkud čerpáte inspiraci? Připra-
vujete si scénáře a choreografii pásem 
jednotlivých skupin sami? Případně 
kdo se na jejich vzniku podílí?
Náměty na pásma i  choreografie si vy-
mýšlíme sami. Nejvíce pásem vytvoři-

la Jitka Macková, ona je takový génius 
v tomto oboru. My se od ní snažíme učit 
a spolu s Annou Varsami tvoříme někte-
rá pásma také. Inspirace hledám v dílech 
Bartoše, Čižmáře, ve zpěvnících, ale také 
v každodenním životě. Pásmo V Kuchyni 
jsem třeba vymyslela cestou v autě, kdy 
jsem se snažila zabavit syna bubnová-
ním vařečkami na hrnce. Po porodu tře-
tího dítka jsem pak měla velkou chuť vy-
myslet pásmo Peru, peru plénky, k tomu 
naštěstí nikdy nedošlo. Nejdůležitější je 
nápad, pak výběr písní, tanců, musí se 
přihlédnout k  věku a  úrovni dětí. A  pak 
začnete nacvičovat a ono to vypadá úpl-
ně jinak, než byly představy v hlavě. Tak-
že se celá choreografie několikrát mění, 
což vyžaduje velkou trpělivost od dětí. 
Nacvičit nové pásmo totiž trvá dlouho 
a dnešní děti tu trpělivost nemají. Chtě-
ly by všechno hned. Ony radši nacvičují 
pásma stará, osvědčená, která jim pus-
tíme na projektoru, a  ony umí během 
jedné zkoušky celé pásmo. Já ale nejra-
ději s dětmi právě nacvičuji pásma nová, 
která se nám rodí pod nohama. Důležité 
jsou také hudební úpravy pásem, autory 
úprav jsou pan učitel Bambuch a Terezka 
Malaníková. 

Na jakých velkých kulturních akcích 
v poslední době Vizovjánek vystupoval? 
Loni jsme navštívili festivaly na Sloven-
sku, v  Rumunsku, na Azorách a  dětské 
skupinky byly v Chorvatsku. Spousta dětí 
se díky tomuto výjezdu s  Vizovjánkem 
poprvé dostala k  moři. Při ochutnávaní, 
jestli je fakt moře slané, došlo i na slané 
slzy dojetí.

Kam už se Vizovjánek podíval? Která 
lokace byla od Vizovic nejvzdálenější, 
případně nejexotičtější?
Na prvním zahraničním výjezdu jsme byli 
v Polsku, pak následovalo například Ma-
ďarsko, Lotyšsko, Slovensko, Chorvat-
sko, Španělsko, Rumunsko, nejexotičtější 
byly Azory a nejdále jsme byli v Mexiku.

Jaké má soubor plány na rok 2025?
Čekají nás tradiční akce jako Valašský bál, 
Masopust, Vynášení Mařeny, Trnkobraní, 
ale hlavně na jaro se budeme připravovat 
na soutěžní postupovou přehlídku dět-
ských folklorních souborů, která se letos 
uskuteční v  Kulturním centru Vizovice 
v  sobotu 29. března. Všechny příznivce 
folkloru srdečně zveme.

Děkuji za rozhovor. 
Jiří Žůrek

: Vizovjánek stále láká milovníky folkloru 

V rámci programu k 50. výročí souboru Vizovjánek vystoupila 23. října 2023  
i Stará garda a cimbálová muzika Juráš v původní sestavě „dětí“ z roku 1993.  

V původní sestavě hrála i cimbálovka s panem učitelem Bambuchem.

Vizovjánek na festivalu v chorvatské Podgoře v srpnu 2024.

: vizovický Facebook stříbrný v kraji

Vedení vizovické radnice si v  pondělí 
27. ledna připomnělo památku obětí 
holocaustu u  pamětní desky v  místní 
základní škole.

Mezinárodní den památky obětí ho-
locaustu, který připadá právě na 27. led-
na, byl vyhlášen OSN v roce 2005. Čes-
ká republika 27. leden poprvé prohlásila 
významným dnem už v roce 2000. Tento 
den má připomínat hrůzy a utrpení více 
než 6 milionů vyvražděných Židů a  dal-
ších stovek tisíc Romů i  milionů dalších 
nevinných obětí, které zahynuly v průbě-
hu 2. světové války.

Sedmadvacátý leden byl pro připomín-
ku nacistických zvěrstev zvolen proto, 
že v tento den v roce 1945 Rudá armáda 
osvobodila koncentrační a  vyhlazovací 
tábor Osvětim-Březinka.

Památku obětí holocaustu si připomněli 
v pondělí 27. ledna i členové Rady měs-
ta Vizovice, kteří položili věnec k pamět-
ní desce ve vstupních prostorách dolní 

: Vizovice si připomněly Mezinárodní  
  den památky obětí holocaustu

budovy základní školy na Masarykově 
náměstí. Ta zde byla v roce 1994 insta-
lována, aby připomínala 31 vizovických 
občanů židovského původu a  jejich de-
set dětí, kteří byli v  letech 1939–1945 
umučeni v nacistických koncentračních 
táborech. 

„S  úctou vzpomínáme na všechny ty, 
kteří zahynuli, a zavazujeme se, že jejich 
příběhy nebudou zapomenuty,“ uvedla 
k tomuto významnému dni starostka Sil-
vie Dolanská.

Tématem holocaustu se v polovině led-
na v  Městské knihovně Josefa Čižmáře 
zabýval v  přednášce nazvané Historie 
židovské komunity ve Vizovicích historik 
a spisovatel Marcel Sladkowski. Akce se 
setkala s obrovským zájmem, proto také 
pracovnice knihovny jednají o jejím opa-
kování. To by se mohlo konat již v průbě-
hu jarních měsíců. Případní zájemci o ni 
nechť tedy sledují facebookový profil či 
web knihovny, případně Kulturního cen-
tra Vizovice.                                                        -jž-

Facebookové stránky města Vizovice 
získaly v  5. ročníku soutěže radnič-
ních sociálních sítí Zlatý lajk, kterou 
pořádá společnost Kvalikom z  Prahy, 
druhé místo v kategorii obcí a měst ze 
Zlínského kraje od 2 do 10 tisíc oby-
vatel. V rámci celé republiky jim patří 
26. místo.

Město Vizovice se snaží prostřednictvím 
Vizovických novin, webových stránek 
a sociální sítě Facebook informovat ob-
čany o dění nejen na radnici, ale i v ce-
lém městě. „Účastí v soutěži jsme chtěli 

získat informace, jak si v  této oblasti 
v porovnání s ostatními městy a obcemi 
vedeme. A vidíme, že to není vůbec špat-
né,“ zhodnotila spokojeně výsledky sou-
těže starostka Silvie Dolanská s  tím, že 
informovanost občanů o dění ve městě 
všemi dostupnými kanály je pro vedení 
radnice důležitá. 

Vizovický profil na Facebooku získal při 
hodnocení odborníky 36 ze 40 možných 
bodů, přičemž se hodnotila kvalita ob-
sahu a  jeho rozsah, aktivita na profilu, 
frekvence příspěvků, kvalita fotografií, 

Svoz komunálních odpadů pro měs-
to Vizovice zajišťuje společnost Ma-
rius Pedersen, a.  s. Termíny svozů 
jednotlivých komodit, tedy komu-
nálního odpadu, plastů, tetrapaku 
a papíru od rodinných domů najdete 
níže v  tabulce. Veškeré svozy začí-
nají v 6 hodin.

V případě připomínek či reklamace nepro-
vedeného svozu odpadů se obraťte na 
dispečink společnosti Marius Pedersen:

Dispečer Martin Korček, 
tel. č.: 602 282 280, 
e-mail: martin.korcek@mariuspedersen.cz.

: svozový kalendář 2025
Více než třetina majitelů rodinných domů, 
kterých je ve Vizovicích kolem 900, již má 
k  dispozici nádoby na tříděný odpad. Ty 
byly v průběhu minulých několika let distri-
buovány zdarma díky dotačním projektům 
Evropské unie. Majitelé domů, kteří je ne-
mají, mohou i  nadále využívat plastových 
pytlů. Ty je možné si vyzvednout zdarma 
v areálu Technických služeb města Vizovi-
ce v pondělí a středu od 8:30 do 11:30 a od 
13 do 15:30 hodin. V jinou dobu po telefo-
nické domluvě. Pytle jsou k vyzvednutí také 
ve sběrném dvoře, a to každou první a třetí 
sobotu v měsíci od 8 do 12 hodin. V jiné dny 
dle provozní doby sběrného dvora, kterou 
najdete na webu www.tsmvizovice.cz.      -jž-

množství aktuálních upozornění či avíz na 
nejrůznější akce. Toto hodnocení stačilo 
na první příčku v našem okrese, na druhou 
příčku v rámci hodnocení Zlínského kraje 
a 26. příčku v celorepublikovém měřítku.

O rostoucí oblíbenosti městského face-
bookového profilu svědčí i  stále stou-
pající počet sledujících, který se v  sou-
časné době pomalu blíží třem tisícům. 
Z celkového počtu sledujících tvoří 63 % 
ženy a 36 % muži.

„Vždy je ale co zlepšovat a my se o to sa-
mozřejmě budeme snažit,“ uzavřela sta-
rostka.                                                                     -jž-

Folkloru se věnuje celá rodina Radky Tulejové.
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: malé ohlédnutí za startem školního  
  roku 2024/2025 ve Zvonku

ddm zvonek
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V  novém školním roce jsme naplnili 
kapacitu kroužků, nejen těch stálých, 
jako jsou gymnastika, elektrotech-
nický kroužek, kreativní a  výtvarné 
kroužky, hudební kroužky, ale také no-
vých. Otevřeli jsme kroužek angličtiny, 
dramaťák, módní návrháře, digi techni-
ku, zdravé cvičení a malého strážníka. 
Celkem se nám do kurzů a kroužků při-
hlásilo 872 účastníků, za což jim velmi 
děkujeme.

Strašidelný park byl jednou z  prvních 
velkých akcí. Po dvouleté pauze nám 
počasí přálo, a tak jsme mohli uspořádat 
oblíbený lampionový průvod. Děkujeme 
všem dobrovolníkům, kteří se zúčastnili, 
a také Státnímu zámku Vizovice za mož-
nost uspořádat tuto tradiční akci.

Úspěch mažoretek a aerobiku z DDM 
Zvonek na taneční soutěži Sedmikví-
tek v Holešově. Jejich precizní a ener-
gická vystoupení získala od poroty  
2. místo v  obou disciplínách. Soutěž 
byla pro dívky příležitostí předvést svůj 
talent a získat cenné zkušenosti a mo-
tivaci. Děkujeme jim za skvělou repre-
zentaci.

Adventní čas jsme zahájili čertovskou 
diskotékou, která probíhala v  sále Kul-
turního centra. Pro děti byl připraven 
bohatý program, soutěže, přišel i  Miku-
láš a  proběhla vystoupení dětí z  krouž-
ků DDM Zvonek. Za pekelnou diskotéku 
děkujeme Milanu Březíkovi. Po programu 

mohly rodiny plynule přejít na rozsvícení 
vánočního stromečku na náměstí. 

Ještě než jsme se rozběhli na vánoční 
prázdniny, probíhalo v DDM Zvonek ad-
ventní tvoření a pečení pro děti. Vánoční 
atmosféra byla kouzelná. 

Nový rok 2025 odstartoval Karne-
val pro děti v sokolovně. K vidění bylo 
opravdu mnoho krásných a  kreativních 
masek. Mohli jsme obdivovat nejen kou-
pené kostýmy, ale také úžasné domácí 
výtvory. Diplom za nejmladší masku vy-
hrál HROZEN, za nejstarší masku PRAČ-
KA a za nejkreativnější masku karnevalu 
byl oceněn MOTÝL. 

Pozvánky na následující akce 
O  jarních prázdninách připravujeme 
pro děti na celý týden program plný 
aktivit, výletů a tvoření. Více informací 
najdete na našich webových stránkách 
www.ddmzvonek.cz.

Akce na březen už také chystáme, tak 
nic nepropásněte a  sledujte náš web, 
Facebook a Instagram. Na začátku břez-
na zveřejníme letní příměstské tábory 
a spustíme přihlašování.

Plán dalších akcí na 2. pololetí školního 
roku: 17. 4. Hledání velikonočního vajíč-
ka, 30. 4. Slet čarodějnic, 8. 5. Májový ví-
ceboj, 30. 5. Akademie DDM Zvonek

Tým DDM Zvonek
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: exkurze deváťáků v Unico Modular

Od počátku roku 2025 se stala za-
městnankyní Základní školy Vizovice 
Hana Matúšková, která zde působí 
jako školní psycholog. Využít jejích 
služeb mohou žáci i rodiče.

Ve škole bude psycholožka pracovat 
na poloviční úvazek, na který finančně 
přispívá město Vizovice, jež je zřizova-
telem školy. Žáci a  rodiče mohou její 
odborné pomoci využívat vždy v úterý 
a  pátek. Hana Matúšková tak doplnila 
tým školského poradenského praco-

V tomto školním roce vedení Základ-
ní školy Vizovice rozšířilo exkurze 
do místních firem o  návštěvu spo-
lečnosti Unico Modular.

Žáci devátých tříd postupně navštívili 
novou firemní budovu, která se v  lis-
topadu nacházela těsně před dokon-
čením. Díky tomu mohli vidět zatím 
odhalené technologické prvky, kte-
rými je tato moderní stavba doslova 
protkaná. „Prostřednictvím komen-
tářů zaměstnanců a  ředitele společ-
nosti Lukáše Rudyho jsme pochopili, 
že tak trochu prožíváme budoucnost,“ 
uvedl ředitel školy Jindřich Návrat 
a  zmínil několik zajímavostí. Budova 
bude klimatizována stropním chlaze-
ním, odpadne tedy nepříjemný pocit 
průvanu a  hluku. Otevřená kuchyň 
v restauraci umožní hostům sledovat 
přípravu pokrmů naživo. Veřejně pří-
stupná střecha bude osázena stov-
kami rostlin včetně vzrostlých stromů 
a  poslouží jako terasa k  odpočinku 

Již třetím rokem naše škola využila 
nabídku kurzů bruslení v  Kapka Re-
sortu ve Lhotě u Vsetína. Po předcho-
zích kladných zkušenostech, nadše-
ných reakcích dětí i rodičů, jsme tuto 
příležitost opět rádi využili.

Během tří lekcí měli žáci čtvrtých až 
šestých tříd možnost se buď poprvé 
postavit v  bruslích na led, nebo dále 

a  relaxaci.  Třicet kilometrů elektric-
ké kabeláže zajistí každému prvku od 
jednotlivé žárovky po prostou zásuv-
ku samostatné ovládání. Konferenční 
místnost bude variabilní a  schopná 
přizpůsobit se nárokům rozličných 
akcí. 

Pro žáky nejzajímavějším zjištěním 
bylo, že ve firmě připravují spuštění 
kroužků, které budou rozvíjet zejména 
technologické dovednosti. Nejvíce je 
zaujal kroužek věnovaný létání s  dro-
nem.

„Děkujeme panu řediteli Rudymu za 
zajímavou exkurzi, velmi vstřícný pří-
stup k dětem a těšíme se na další spo-
lupráci s naší školou,“ uzavřel Jindřich 
Návrat.

Žáci vizovické školy navštěvují v rámci 
exkurzí také další místní firmy Rostra, 
Koma a Sýkora. 

-jž-

Tato zařízení rychle stárnou a  opotře-
bovávají se, i když jen několik let stojí na 
stejném místě. Ze zkušeností víme, že 
používání zastaralého Wi-Fi routeru je 
nejčastějším důvodem potíží s  interne-
tovým připojením v  domácnosti. Život-
nost routerů je v průměru 3–5 let.

: Avonet radí – zastaralý router je nejčastějším důvodem potíží s připojením
• Starší typy Wi-Fi routerů zvládají 

pouze nízké rychlosti a časem 
jejich výkonnost významně 
klesá, takže se internet může 
zdát pomalý, přestože samotná 
internetová přípojka funguje, 
jak má.

• Opotřebovaný Wi-Fi router 
nepokryje dostatečným signálem 
všechny prostory a hlásí se 
o výměnu malými nebo většími 
výpadky, které mohou být čím dál 
častější.

• Také z hlediska bezpečnosti není 
používání zastaralého Wi-Fi routeru 
dobrou volbou.

Proto pro vás máme nová, moderní a vý-
konná zařízení. S těmi dosáhnete výraz-
ně lepšího pokrytí, znatelně stabilnější-
ho připojení a mnohem vyšších rychlostí 
přes Wi-Fi. Navíc tato zařízení optimali-
zují svou spotřebu elektřiny. Nezapomí-
nejte ale také na vhodné umístění.

V případě zájmu o nové zařízení se 
můžete obrátit na zákaznické centrum 

Avonet e-mailem na adresu  
osobni@avonet.cz nebo telefonicky  
na naši zákaznickou linku  
575 575 777.

S  výběrem nového zařízení vám rádi 
pomůžeme.

Partnerem rubriky je společnost: 

: školáci bruslili na Kapce

zdokonalovat své bruslařské doved-
nosti. Velkou výhodou je také to, že si 
zájemci mohou brusle i  přilbu zdarma 
na místě vypůjčit. Přístup instruktorů 
je profesionální, žáky pod jejich vede-
ním všechny aktivity velmi bavily. I  do 
budoucna budeme s  Kapka Resortem 
rádi spolupracovat.

 Gabriela Matyáštíková, ZŠ Vizovice

: díky podpoře města má ”základka”  
  školního psychologa

viště, který se u  žáků stále častěji se-
tkával s  problémy psychického rázu. 
K jejich nárůstu došlo v období pande-
mie covid-19 a  situace se od té doby 
výrazněji nezlepšila. Samotní rodiče se 
často obraceli na školu, protože sehnat 
psychologickou pomoc je dnes velký 
problém. Jsme moc rádi, že škola tak 
může díky vstřícnému a  chápavému 
přístupu města Vizovice tuto službu 
poskytnout.         

Vedení ZŠ Vizovice
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I  když denně čelíme různým negativním 
informacím, které se ve velkém množství 
hrnou z různých sdělovacích prostředků, 
jsou mateřské školy (MŠ) většinou mís-
tem bezpečí, energie, fantazie a  dobré 
nálady.
 
Začátek nového roku je spojen s očeká-
váním i plánováním nových událostí a zá-
žitků. Často také s  bilancováním a  hod-
nocením toho, co nás potkalo v  roce 
minulém. Nabízím vám malé ohlédnutí za 
uplynulým rokem v MŠ Vizovice.

Mnohdy je v očích veřejnosti MŠ vnímána 
jako instituce, která má zabezpečit péči 
o  děti v  době, kdy rodiče plní pracovní 
povinnosti. Její hlavní úkol však spočívá 
především v zajištění předškolního vzdě-
lávání, které vede k všestrannému rozvoji 
dětské osobnosti. V  naší MŠ poskytuje-
me dětem bohatý a smysluplný program 
formou každodenní zodpovědně pláno-
vané vzdělávací nabídky. Témata, která 
využíváme, jsou inspirována  událostmi 
a příležitostmi okolo nás. Kromě toho se 
dětem snažíme zpestřit program dalšími 
aktivitami sportovního, vzdělávacího, kul-
turního či zábavného charakteru.

Připomeňme si alespoň některé z  nich, 
které jsme loni realizovali.

LEDEN: I když počasí na začátku roku při-
pomínalo spíše březen, přijali jsme výzvu 
třídy Žabek k zimním hrám. Děti ze všech 
tříd se dopoledne sešly na zahradě, kde 
hrály zimní honěnou, sáňkovaly a běžko-
valy, vyzkoušely i populární biatlon. Důraz 

byl kladen na zachování fair play a nešlo 
tolik o výkony, ale hlavně o to, aby si děti 
sportování užily. 

ÚNOR: V únoru nesmí v MŠ chybět kar-
neval plný her, zábavy a dovádění až řá-
dění. I tentokrát byla školka plná prince-
zen, kovbojů, strašidel, zvířátek, postav 
v kostýmech hasičů či kuchařů. 

Podobné téma měla i únorová výzva tří-
dy Broučci. Ti připravili zábavné dopole-
dne na téma masopust. Hravou formou 
se děti dozvěděly něco z  historie této 
tradice, vyzkoušely některé masopustní 
masky, zvládly hod jitrnicí, chůzi na chů-
dách, hru na medvěda a další. Nechybělo 
ani společné setkání a vyhodnocení celé 
akce.

Další dopoledne venku jsme věnovali 
setkání s  myslivcem, který nejenže po-
hovořil o  zajímavostech ze světa zvířat 
a přírody, ale také přinesl na ukázku cen-
né trofeje, myslivecké potřeby, časopisy 
apod. 

BŘEZEN: Mimo jiné jsme nabídli dětem 
a  rodičům možnost strávit odpoledne 
v  MŠ v  rámci projektu zaměřeného na 
velikonoční dílny. Spolu tak mohli v krea-
tivních činnostech nechat popustit uzdu 
své fantazie a vyrobit si jarní výzdobu pro 
své domovy. Tomu předcházely nemalé 
přípravy, do kterých se děti nadšeně za-
pojily. Asi největší zábavou bylo chystání 
jednoduchých pokrmů na občerstve-
ní. Nejvíce si však všichni užili společné 
chvíle v příjemné atmosféře.

DUBEN: Měsíc duben proběhl přede-
vším v duchu environmentálních aktivit. 
Spolu s  dětmi jsme se zapojili do akce 
„Ukliďme Vizovice“ a vydali se na urče-
ná místa s  cílem nejen pomoci životní-
mu prostředí, ale také zjistit a uvědomit 
si, jak se ke svému okolí správně cho-
vat. Jako každý rok, i tentokrát jsme zor-
ganizovali úklid školní zahrady, do kte-
rého se zapojili děti i rodiče. Jsme všem 
účastníkům vděčni za pomoc, protože 
je venkovní areál poměrně velký, a  jak 
se říká, každá ruka přijde vhod. Po skon-
čené práci nechyběla zasloužená od-
měna na doplnění energie. Opékaly se 
špekáčky, bylo nabízeno občerstvení, 
které připravily naše paní kuchařky. Malí 
brigádníci ocenili medaili, která jim byla 
slavnostně předána.

No a  v  tomto měsíci nechyběla ani tra-
diční oslava Dne Země. Počasí přálo a tak 
děti v teplém jarním dnu zdolávaly aktivity 
zaměřené na objevování pokladů, které 
nám Země poskytuje. Příjemné, hravé, ale 
i  poučné dopoledne jsme ukončili spo-
lečným setkáním dětí ze všech tříd a sdí-
lením nových zkušeností. 

KVĚTEN: Uspořádali jsme akci pro děti 
a veřejnost na téma Jídlo. V jednotlivých 
aktivitách děti objevovaly původ surovin, 
význam jídla pro zdraví i  proces výroby 
některých pokrmů. Nejvíce však všechny 
zaujala ukázka včelaře, který představil 
život včel i  medové produkty. A  protože 
bylo příznivé počasí, všichni si užili i opé-
kání špekáčků a posezení u táboráku. 

V  květnu nechyběly ani oslavy Svátku 
matek a tradiční besídky. Děti pilně nacvi-
čovaly a  jejich s napětím očekávané vy-
stoupení si většinou nenechali ujít nejen 
maminky, ale i tatínkové a babičky.

Ve 2. polovině května proběhla vernisáž 
již 6. ročníku Výstavy výtvarných prací 
dětí MŠ Vizovice. Výstava byla instalová-
na v Kulturním centru Vizovice a díla ma-
lých umělců sklidila uznání. 

ČERVEN: Měsíc jsme zahájili oslavou Dne 
dětí. Zahradní slavnost, které se účast-
nily děti a  veřejnost, nabídla řadu spor-
tovních, tvořivých, ale hlavně zábavných 
aktivit. Děti měly možnost projet se na ko-
nících, prohlédnout si hasičské a policejní 

ddm zvonek

: rok v Mateřské škole Vizovice
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auto nebo se nechat zkrášlit tetováním 
atd. Nechyběly dárky pro děti i  občerst-
vení pro všechny návštěvníky. Do přípra-
vy této akce se zapojili i někteří rodiče, za 
což jim patří velké poděkování.

Tento měsíc byl zasvěcen také výletům. 
Starší děti se proměnily na piráty a pod-
nikly pirátskou plavbu s hledáním pokla-
du v Hodoníně. Tam také navštívily místní 
zoo. Mladší děti se za zvířátky vypravily 
do ZOO Zlín-Lešná.

Všechno má svůj začátek i konec. To jsme 
si řekli na slavnostním rozloučení s před-
školáky, které proběhlo za hojné účasti 
dětí a  příbuzných. Slavnostní okamžiky 
byly umocněny představením každého 
budoucího žáka, vzpomínkami na chvíle 
prožité v  mateřské škole i  sladkým pří-
pitkem. Rodiče připravili bohaté občers-
tvení a děti v průběhu odpoledne mohly 
vyzkoušet, jaké školní úkoly už zvládnou, 
a  poučit se z  divadelního představení 
O ne/slušném chování. 

ČERVENEC/SRPEN: Během prázdnin, 
kdy je provoz v  MŠ částečně omezen, 
jsme se opět zaměřili na opravy a rekon-
strukce. Podařilo se zrekonstruovat a zre-
kolaudovat jednu třídu, vytvořit z 3D prv-
ků novou část hřiště a  opravit chodník. 
Nemalé úsilí vyžadovaly přípravy před 
zahájením školního roku.

ZÁŘÍ: V  září jsme se snažili zpříjemnit 
dětem začátky v MŠ, a proto jsme k nám 
pozvali maňáskové divadélko Sluníčko, 
které přivezlo klasické pohádky. 

ŘÍJEN: V říjnu jsme pozvali rodiče s dětmi 
na podzimní akci. V  jednotlivých aktivi-
tách společně hledali písmenka do pod-
zimní tajenky, tvořili, opékali špekáčky, 
bylo připraveno občerstvení. Celou akci 
zakončili zamknutím zahrady a lampiono-
vým průvodem.

LISTOPAD: V  listopadu začal kurz brus-
lení v Kapka Resortu pro přihlášené děti. 

PROSINEC: Jako každý rok i letos dorazil 
průvod v čele s Mikulášem, aby zjistil, zda 
si děti zaslouží nějakou tu nadílku. Všech-
no dobře dopadlo, čert nikoho nechtěl, 
protože máme ve školce jen hodné děti.

Předvánoční čas je obdobím rozsvěco-
vání stromů, a nejinak tomu bylo i u nás. 
Na slavnostní okamžik jsme pozvali děti 
i  rodiče. Akci zahájily děti kulturním vy-
stoupením. Všichni přítomní pak pomohli 
odpočítat okamžiky do rozsvícení stro-
mečku a naštěstí se vše podařilo. Vánoční 
atmosféru umocnil nabízený punč, zpěv 
koled či možnost vyzkoušet si některé 
tradiční vánoční zvyky. Ale největší po-
zornost byla upřena na vánoční jarmark 
s různými výrobky k zakoupení. Cena ne-
byla vysoká. Stačil příslib rodičů k nějaké 
formě spolupráce s mateřskou školou.

Poslední loňskou akcí byly Vánoce nane-
čisto, které jsme si my, zaměstnanci, užili 
společně s  dětmi. Nechyběla slavnostní 

tabule s různými pochutinami a tradičním 
obědem i napínavé čekání na dárky pod 
stromečkem. Děti do svých tříd dostaly 
nové hračky, které hned vyzkoušely. 

+++++

Výše zmíněný výčet aktivit MŠ Vizovice by 
samozřejmě mohl být mnohem obsáhlejší. 
Dopolední venkovní programy na zahradě 
školy zvané „Výzvy“ organizujeme každý 
měsíc. Jako osmitřídní mateřské škole 
nám záleží na tom, abychom se všichni co 
nejvíce setkávali na společně sdílených 
akcích. Také nás během roku několikrát na-
vštívilo Divadlo plyšového medvídka, další 
různá divadelní představení děti sledovaly 
v  KC Vizovice, jednou jsme za pohádkou 
vyjeli do divadla ve Zlíně. S nejstaršími dět-
mi jsme absolvovali kurz bruslení a  kurz 
plavání. O realizaci těchto sportovních ak-
tivit byl ze strany rodičů velký zájem.

Konaly se exkurze, vzdělávací progra-
my přímo ve  školce i  mimo MŠ. Některé 
třídy se podívaly na výrobu vánočních 
ozdob ve vsetínském  podniku Irisa, jiné 
děti se dozvěděly v  Envicentru Vysoké 
Pole něco o adventu na Valašsku. Hudeb-
ní dovednosti byly rozvíjeny v  programu 
Muzihrátky. Na to, jak zábavnou formou 
pracovat na zdravém životním stylu, byl 
zaměřen program s názvem Zdravík. 

Další aktivity proběhly ve spolupráci s vi-
zovickými organizacemi. Děti chtěly svým 
vystoupením udělat radost seniorům 
v  AHC centru. Členové FK Vizovice na 
sportovním dni hledali mezi předškoláky 
budoucí fotbalové talenty. MAS Vizovic-
ko-Slušovicko přispěla na zajištění vzdě-
lávacích programů Malá technická uni-
verzita a IQ PLAY festival. Využili jsme také 
programové nabídky místní knihovny. Své 
hudební dovednosti nám přišli představit 
na vánočním koncertě žáci ZUŠ.

Mnoho let spolupracujeme se základní 
školou. Předškoláci navštívili školní dru-
žinu, ve školní jídelně si vyzkoušeli, jak 
to funguje při obědě. Na oplátku se žáci 
z družiny přišli podívat do školky. V červ-
nu proběhla společná akce prvňáčků 
a předškoláků, tentokrát v prostorách zá-
kladní školy. V pořádání této akce se MŠ 
a ZŠ střídají.

Za zmínku stojí i  celoroční aktivní práce 
v mezinárodním programu Ekoškola. Eko-
tým složený z dětí, zaměstnanců a rodičů 
hledal způsoby, jak nakládat s  odpady 
v  souladu s  citlivým chováním k  životní-
mu prostředí. Nešlo však jen o výsledek, 
ale také o společná setkávání a spoluprá-
ci všech zúčastněných. 

I v novém roce 2025 chceme dětem za-
jistit bohatou a  smysluplnou vzdělávací 
nabídku. Naším cílem je, aby vzdělávání 
v MŠ děti bavilo, aby se něco dozvěděly 
a naučily. Budeme tedy pokračovat v rea-
lizaci osvědčeného, ale nebráníme se ani 
novému. Snažíme se co nejvíce směřovat 
k naplnění potřeb dětí i rodičů.

Za MŠ Vizovice Ivana Petrů
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Tříkrálová sbírka je  největší dobročin-
nou sbírkovou akcí  v  České republice. 
Do její organizace a průběhu koledová-
ní se každoročně zapojí více než 70 tisíc 
dobrovolníků, kteří do kasiček vyberou 
desítky milionů korun (v  roce  2024 to 
bylo přes 170 milionů,  za celou dobu 
existence sbírky už 2 miliardy korun).

V  našem městě proběhlo koledování 
Tří králů v sobotu 4. ledna. Setkali jsme 
se v  Komunitním centru Vizovice, kde 
si koledníci a  vedoucí skupinek oblékli 
kostým s korunou. Baltazarové si upra-
vili obličej na černo. Králové dostali 
v  kostele požehnání i  požehnanou kří-
du. I letos se 23 královských družin vy-
bavených pověřením vydalo do ulic, aby 
předávaly radost a požehnání do nové-
ho roku. Zpět přicházely skupinky dětí 
unavené, ale plné nových zážitků, které 
si sdělovaly při čaji a řízku s chlebem. 
Sbírka ve Vizovicích letos vynesla 
173  589 korun. Oproti roku 2024, kdy 
se vybralo 191  512 korun, nastal po-
kles, ale i přesto se jedná o úctyhodnou 
částku a všem občanům města Vizovice 
a místní části Chrastěšov patří poděko-

Vizovická závodnice v twirlingu Michae-
la Jančíková se o víkendu 7. a 8. prosin-
ce 2024 zúčastnila mistrovství České 
republiky ve Svitavách, odkud si v  ka-
tegorii jednotlivkyň přivezla dva tituly 
vicemistryně. V  soutěži týmů si navíc 
ten její zajistil postup na republikové 
mistrovství, které se uskuteční letos 
v únoru v Hradci Králové.

Sportovní hala ve Svitavách hostila 
twirlingové mistrovství republiky jed-
notlivců a  zároveň i  kvalifikaci na re-
publikový šampionát v  soutěži druž-
stev. Mladá vizovická závodnice, pro 
kterou byl loňský rok velmi úspěšný, 
odjížděla na tyto závody s velkým oče-
káváním. A  tvrdý trénink se jí podařilo 
zúročit. 

V soutěži jednotlivkyň ve třídě Solo Se-
nior A, což je v  Česku nejvyšší výkon-
nostní kategorie, obsadila stříbrnou 
příčku a  získala tak titul vicemistryně. 
Ve své druhé disciplíně, kterou byla 
Artistic, dosáhla na stejné umístění 

: Míša Jančíková na mistrovství  
  republiky dvakrát stříbrná

a mohla se těšit z druhého titulu vice-
mistryně. Tímto výsledkem si zajisti-
la účast v  Poháru národů v  italském 
Turíně, jež se bude konat ve dnech  
4.–8. srpna 2025.

V soutěži týmů, která byla kvalifikací na 
mistrovství republiky, Míša nastupovala 
v TwirlDream spolu s dalšími sedmi ko-
legyněmi. Všechny podaly velmi kvalitní 
kolektivní výkon, o čemž svědčí to, že je-
jich tým vystoupil na pomyslný nejvyšší 
stupínek a radoval se z vítězství. To také 
znamená postup na republikový šam-
pionát ve dnech 22. a 23. února tohoto 
roku v Hradci Králové. Tento úspěch je 
o  to cennější, že Míša je jedinou člen-
kou týmu pocházející z  Moravy. Ostat-
ní děvčata jsou z  Čech, takže tréninky 
jsou pro ni docela složité. Ten poslední 
před samotnými závody se ale uskuteč-
nil u nás na Valašsku ve sportovní hale 
v Janové u Vsetína. A jak je z výsledku 
patrné, přinesl týmu TwirlDream zaslou-
žené ovoce. 

-jž-

vání za vlídné přijetí koledníků a finanční 
příspěvek. Velké díky míří i ke všem ma-
lým koledníkům, rodičům – někteří byli 
i  jako vedoucí skupinky, mládeži. Děku-
jeme i J. Špaňhelovi za fotografování. 

Sbírkou získané finance, tedy i  ty ze 
Zlínska, byly odeslány na celorepubli-
kový bankovní účet a  následně podle 
jasných pravidel  přerozdělovány, a  to 
dle rozhodnutí rady ředitelů Charity ČR 
a České biskupské konference. Více na 
www.trikralovasbirka.cz

Plánované záměry na Zlínsku
Projekt Přímá pomoc osobám v nepříz-
nivé životní situaci, primárně na Zlínsku 
♥ projekt Nemocnice Milosrdných bratří 
Vizovice ♥ projekt Internát pro nejchud-
ší romské chlapce Stara Zagora, Bulhar-
sko ♥ .

Výnos sbírky přehledně najdete na: www. 
zlin.charita.cz/trikralova-sbirka-na zlinsku/

V článku použity zdroje: www.zlin.charita.cz 
a www.trikralovasbirka.cz                      

Hana Radoňová

: i ve Vizovicích se koledovalo 
  ve Tříkrálové sbírce

Foto: Jakub Špaňhel 

Vizovice mají mezi svými občany řadu 
úspěšných sportovců, v  tomto přípa-
dě spíše sportovkyň. Sestry Karolína 
a  Michaela Folkovy se věnují tradič-
nímu karate, přičemž Michaela si při-
vezla z podzimního Světového pohá-
ru ve Španělsku stříbrnou medaili. 
V pondělí 18. listopadu loňského roku 
ji přinesla ukázat na radnici.

Obě dívenky trénují ve vsetínském od-
dílu tradičního karate pod Střediskem 
volného času Alcedo a  byly i  vybrány 
do české reprezentace, která se v říjnu 
zúčastnila Mistrovství světa kadetů, ju-
niorů, seniorů a Světového poháru dětí 
do 13 let, jež se konaly ve Španělsku. 
Karolína se ve Světovém poháru v dis-
ciplíně kata tým dostala se svými spolu-
bojovnicemi do semifinále, ale do bojů 
o  medaile už nepostoupily. Michaela 
v individuální disciplíně kumite na stup-
ně vítězů dosáhla, když získala stříbr-
nou medaili za druhé místo.

: mladé karatistky na radnici

V  pondělí 18. listopadu obě karatistky 
za doprovodu rodičů i  oddílového tre-
néra Radka Kleibla, jenž je zároveň i tre-
nérem reprezentace, navštívily vizovic-
kou radnici. Zde je přijali starostka Silvie 
Dolanská s  místostarostou Davidem 
Mazůrkem.

Michaela přinesla ukázat svou medaili 
a  čas byl poté i  na povídání o  tom, jak 
se obě dívky ke karate dostaly. Při této 
diskusi vyšlo najevo, že se tomuto spor-
tu věnovala i  jejich maminka. Děvčata 
se také podělila o zážitky ze Španělska 
a  sdělila, jak se připravují či jak čas-
to trénují. Spolu s  trenérem Kleiblem 
poděkovaly obě karatistky za finanční 
podporu města, bez níž by se vrchol-
ných závodů nemohly zúčastnit. Na-
opak vedení města jim poděkovalo za 
skvělou reprezentaci Vizovic a vyjádřilo 
naději, že si děvčata v budoucí sportov-
ní kariéře připíší další úspěchy. 

  -jž-

INZERCE: Centrum pro  
  rodinu Vizovice
  vloni a letos
V  uplynulém roce jsme měli možnost 
uspořádat mnoho setkání. Ať už pravi-
delné schůzky maminek a  dětí v  Klu-
bíku nebo ve Tvořivé dílničce. V rámci 
říjnového prázdninového dne proběhl 
pro děti Pohádkový kvíz.  Dále ve spo-
lupráci s  MAS VAS proběhl v  červen-
ci první turnus příměstského tábora. 
Druhý pro předškolní děti byl v  režii 
Centra pro rodinu. 

V  roce 2025 připravujeme stejně jako 
vloni na měsíc červenec jeden turnus 
pro školní děti a druhý pro děti ve věku 
4–6 let. Městu Vizovice děkujeme za fi-
nanční podporu našich aktivit s dětmi.

Chcete se ponořit hlouběji do tajů part-
nerské komunikace? Pak je tu právě pro 
vás praktický pětidílný kurz Cesta efek-
tivní komunikace o tom, co nejvíce ovliv-
ňuje náš obvyklý způsob komunikace, 

Radní města Vizovice v  polovině loň-
ského listopadu schválili poskytnutí 
finančních příspěvků na činnost vizo-
vickým včelařům a  také Moravskému 
rybářskému svazu Zlín. Město tyto 
spolky podporuje pravidelně každý rok.

Vizovická základní organizace České-
ho svazu včelařů sdružuje v  součas-
nosti 71 členů, kteří se věnují chovu 
včel, vzdělávání nových včelařů a také 

: město pomohlo včelařům i rybářům
osvětě, během níž informují o významu 
včel pro zdravé životní prostředí a život 
na Zemi vůbec. O příspěvek na zajiště-
ní činnosti spolek žádá město každo-
ročně. Tyto prostředky jim pomáhají 
udržet chod organizace, která se již 
mnoho let zaměřuje na podporu vče-
lařství v  regionu a  ochranu včelstev. 
„Včely jsou totiž nepostradatelné nejen 
pro opylování rostlin a produkci medu, 
ale přispívají také k udržení biodiverzi-

ty v naší krajině,“ uvedli ve své žádosti 
včelaři. Rada města tento spolek pod-
pořila i v uplynulých letech a také ten-
tokrát schválila pro včelaře uvolnění  
17 tisíc korun. 

O finanční podporu formou individuální 
dotace žádal město i  Moravský rybář-
ský svaz, pobočný spolek Zlín, jehož 
členy jsou i  rybáři z  Vizovic. Peníze 
využívají na zarybnění řeky Dřevnice 
a nákup cen na rybářské závody. Také 
rybáři získávají finanční podporu od vi-

zovické radnice pravidelně, tentokrát 
obdrželi 20 tisíc korun.

„Vizovice jsou malé město a  jsme si vě-
domi, že podpora místních spolků či čle-
nů organizací, kteří jsou z našeho města, 
je důležitá pro zachování jejich činnosti 
do budoucna. Většina spolků se potýká 
s  nedostatkem financí, a  pokud máme 
možnost alespoň částečně jim pomo-
ci, rádi tak učiníme,“ zdůvodnila kladný 
postoj rady města k  žádostem včelařů 
a rybářů starostka Silvie Dolanská.     -jž-

o  hledání našich přesvědčení, motivací 
a cílů, o našich komunikačních návycích, 
temperamentu a  různosti, o  neefektiv-
ních způsobech komunikace a  hledání 
lepší cesty, o  dovednosti naslouchat, 
sdělovat a o umění povzbuzovat, o emo-
cích, konfliktech a řešení problémů.

Kurz připravuje Centrum pro rodinu ve 
spolupráci s MAS Vizovicko a Slušovic-
ko v  rámci programu OPZ+. Začínáme 
11. března v 17:30.



Vizovické NOVINY 1/25/ 16 / 17Vizovické NOVINY 1/25

od
 č

te
ná

řů

sp
ol

ky

: náš Jura
Když se ve Vizovicích řekne Jura, kaž- 
dý si představí sympatického, rame-
natého a  stále usměvavého Juru Bo-
řutíka. Rodáka z Vizovic tu znali téměř 
všichni. Narodil se v roce 1948 a celý 
život žil ve své chaloupce, v místě, kde 
se říká na Hrušových pasekách. Závěr 
života strávil v  domově pro seniory 
Clementas, kde se mu moc líbilo. Bohu-
žel, zemřel těsně před publikací tohoto 
článku.

„Dědák se sem přistěhoval z  Valašské 
Senice. Babka nevím, odkud byla. Tatík 
byl sirotek, mamka mu zemřela, když byl 
malý, a  tata padl v  první světové válce. 
Tatík vyrůstal v  sirotčinci. Máti se tady 
narodila, právě na Hrušových pasekách. 
Měla tři sourozence,“ vyprávěl v listopa-
du loňského roku Jura Bořutík. Protože 
neměl štěstí na ženy, nebo s ním žádná 
nevydržela, nikdy se neoženil, zůstal sám 
a neměl děti. Všichni jeho sourozenci ze-
mřeli. „Jsou tam nahoře,“ ukázal při po-
vídání s  autorem článku ukazováčkem 
vzhůru k nebi. A tam je dnes i on…

„Jak jsem začal chodit, tak jsem znal 
všechny stromy, které u nás rostly. Dříve 
tam žili sedláci, kteří měli dobré hrušky. 
Na jídlo opravdu moc dobré!“ vyprávěl 
o místě, kde vyrůstal.

Pan Lutonský, kterého Jura bral jako 
svého dědu, koupil na Pasekách sou-
sední dům. Ten původně sloužil jako 
sušírna ovoce. Místní mu dali přezdívku 
„domkař“ nebo „lampař“. „Lutonských 
bylo moc, tak mu místní dali tyhle pře-
zdívky. On zhasínal a  rozžíhal lampy ve 
městě a spravil pět nebo šest dřevěných 
domků,“ vyprávěl dál.

Jura vzpomínal i na to, jak na Pasekách 
hráli s  ogarama fotbal. „Já byl v  bráně, 
nechtělo se mi velice létat. Na černo jsme 
chytali pstruhy, v  zimě jsme ten potok 
zahradili a chodili jsme tam bruslit.” Jako 
žák neměl problémy s  prospěchem, ale 
spíš s  chováním. „Pan učitel Slezák mě 
nechával po škole i  s  ostatníma raubí-
řama. Dal nám čtyři stránky příkladů, já 
jsem vypočítal dva příklady a  nebavilo 
mě to, nic jsem nedělal. Všechny poslal 
domů a mě tam nechal samotného,“ vy-
právěl se širokým úsměvem na rtech.

Jak za odcházejícím učitelem vrzly dve-
ře, Jura otevřel okno a vyskočil z prvního 
patra školy. „Držel jsem se římsy, visel 
dolů a na zem jsem to měl asi pět metrů. 
My jsme ale byli zvyklí skákat. V horách 
jsme lozili po stromech, soutěžili, kdo 
dál dojde. Přeskakovali z větve na větev,“ 
vzpomínal. Tehdy dostal měsíc domácí-
ho vězení. Stejně ho nedodržel, vysko-
čil oknem, nebo odkryl tašky a  prolezl 

střechou. Rodiče to neměli jednoduché. 
„Máti říkala, že když kopali erteple a já byl 
malý a  přivázaný, abych neutekl, začal 
jsem vřéskat, byl jsem posraný. Máti mě 
vzala za zadní nohy po strnisku, a tak mě 
utřela,“ rád na dětství vzpomínal s  tím, 
že jako kluk zlobil opravdu hodně a jeho 
matka si s ním často nevěděla rady, a tak 
ho třeba zavřeli do chlívku.

Když vyrostl, učil se zámečníkem v  Os-
travě, ale už chtěl vydělávat peníze, tak 
výuční list nezískal. „Já jsem tam nevy-
držál a pláchl jsem. Byli jsme čtyři děcka 
a pracoval jen tatík ve Svitu u Batě a moc 
peněz jsme neměli,“ vzpomínal Jura.

Část pracovního života strávil v  cihel-
ně v  Malenovicích, pak odešel do firmy 
Koma Vizovice, kde jezdil s vysokozdviž-
ným vozíkem, tam byl až do důchodu. 
V  domově pro seniory si rád popovídal 
se zaměstnanci i klienty. Byl veselý, upo-
vídaný, otevřený, vypadal na svůj věk 
velice dobře, než dostal na sklonku roku 
2024 covid, který mu způsobil další zdra-
votní komplikace.
 
Sám říkal, že na ženy neměl v životě štěs-
tí. Jeho první láska Růženka mu zlomila 
srdce, když si nakonec vzala někoho 
jiného. Kamarádi ale zůstali. V  násle-
dujících letech žádný jeho vztah nedo- 
padl dobře, na vině byl i  alkohol, které-

mu Jura holdoval a  nestyděl se o  tom 
mluvit. V  roce 2000 s  ním ale definitiv-
ně skončil, stejně tak jako s  kouřením. 
„Udělal jsem velice dobře. Přestat kúřit 
bylo horší,“ říkal. Na vztahu k  alkoholu 
a  cigaretám už nic neměnil. Co se týká 
žen, byl otevřený všem možnostem až 
do konce. Byl to milý, veselý a  vstřícný 
rošťák, který nade vše miloval Vizovice.  

Pavel Pechoušek

JIŘÍ BOŘUTÍK
9. 9. 1948 – 2. 1. 2025

CHCETE ZMĚNIT PRÁCI 
A MÁTE VZTAH K SENIORŮM? 
PAK HLEDÁME PRÁVĚ VÁS…

CO NABÍZÍME
Hlavní pracovní poměr na dobu neurčitou
Zdravotní sestra mzda až 45.000Kč 
Praktická sestra mzda až 40.000Kč 
Pečovatel/ka mzda až 32.000Kč

DO DOMOVA CLEMENTAS VIZOVICE HLEDÁME 
ZDRAVOTNÍ SESTRY A PEČOVATELE. 

Informace na tel.: 577 544 913     e-mail: vizovice@clementas.cz

DALŠÍ BENEFITY 
25 dní dovolené 
Obědy zdarma
Odborný růst a vzdělánání
Příplatky, odměny a další

CO POTŘEBUJEME
VZDĚLÁNÍ ZDRAVOTNÍ SESTRA 
– střední zdravotnická škola s maturitou 

VZDĚLÁNÍ PEČOVATEL/KA 
–  ukončené základní vzdělání

TRPĚLIVÝ A VSTŘÍCNÝ PŘÍSTUP,
SPOLEHLIVOST A BEZÚHONNOST

Naše práce je pro nás srdeční záležitost
Clementas

INZERCE
: přijďte si  
  pinknout 
  na sokolku
TJ Sokol Vizovice nabízí široké veřej-
nosti možnost přijít si zahrát stolní te-
nis do sokolovny.

Volné termíny pro veřejnost jsou každé 
úterý od 9 do 11 hodin a v neděli od 16 
do 18 hodin. Cena jedné návštěvy činí 
100 korun na osobu.

Bližší informace poskytne zájemcům před-
seda pingpongového oddílu Marek Střelec 
na telefonním čísle 605 116 297.               -jž-

PRONÁJEM BYTU
1+kk 30 m2

Dlouhodobý pronájem nového bytu 
1+kk (30 m2) ve Vizovicích,  

2. května 1168, Janova hora.  
Byt v 1. NP zahrnuje zádveří,  

koupelnu, obytný prostor  
s kuchyňskou linkou (varná deska, 

trouba, lednička), rozkládací postel, 
skříně, stůl a TV.  

K dispozici uzamykatelný sklep. 
Novostavba, cihlová konstrukce, 

podlahové vytápění.  
Částečně zařízený.

Nájem 8 500 Kč/měsíc + zálohy 
2 500 Kč. Kauce 11 000 Kč.

K nastěhování ihned. 

Kontakt:  
Michal Dostálek, tel.: 602 504 435.

INZERCE

Cestu v chovu i sportu moravského tep-
lokrevníka krásně mapovala výstava 
Naši koně, která proběhla na sklonku již 
minulého roku v Kroměříži. Tuto pro nás 
důležitou výstavu si nemohli naši čle-
nové nechat ujít. Chov koní pana Jana 
Binka, jakožto jednoho ze zakladatelů 
Svazu chovatelů a  příznivců morav-
ského teplokrevníka, byl součástí této 
výstavy. Mladší děti a  junioři tak mohli 
vidět a seznámit se jak na fotografiích, 
tak i  v  dobových záznamech s  předky 
koní, které máme nyní ve stáji, s  jejich 
sportovními úspěchy, metodami, které 
se při výcviku používaly, a  třeba i  po-
rovnat jezdecké vybavení parkurových 
jezdců v dřívějších letech a nyní.

Advent a vánoční svátky jsou v našem 
jezdeckém středisku obdobím plným 
příprav, radosti a  jedinečné atmosfé-

ry. Již tradičně zdobíme nejen stáje, 
ale celý areál vánoční výzdobou, která 
vytváří kouzelnou zimní atmosféru pro 
koně i  jezdce. Nesmí chybět nazdobe-
né chvojí na každém koňském boxu, 
jmelí pod stropem, ani vánoční věnec 
na vratech. Na Štědrý den si přivstane-
me, nejen abychom ve stájích připravili 
vše na vánoční koledu, ale i  kvůli vá-
noční jezdecké vyjížďce. Ta je vlastně 
tím prvním dárkem pod stromečkem. 
Na koledu se pak schází nejen členové 
JS Horymír Vizovice, ale i přátelé a pří-
znivci našeho spolku. Těší nás, že jde 
o  další letitou tradici, bez které si Vá-
noce neumíme představit. Novoroční 
vyjížď ka pak symbolicky odstartovala 
další jezdeckou sezónu.

Zimní příprava koní a jezdců je v plném 
proudu. A  protože v  našem areálu ne-

Foto: Martina Kocábová

máme vhodný povrch na jezdeckou 
gymnastiku, skoky a drezuru, dojíždíme 
trénovat do jezdecké haly v  Tlumačo-
vě. Pod vedením trenérů se další čle-
nové připravují na zkoušky základního 
výcviku jezdce.

Do nového roku vstupujeme s  velkým 
očekáváním. Čeká nás totiž význam-
ná událost – soustředění s  Albertem 
Vornem, držitelem stříbrné medaile 
z olympijských her v Sydney 2000. Pro 
naše jezdce to bude jedinečná příleži-
tost učit se od jednoho z nejlepších. Je 
to doklad toho, že koně z  chovu Jana 
Binka se stále dobře uplatňují ve spor-
tu.

Za JS Horymír Vizovice přejeme všem 
příznivcům jezdeckého sportu úspěš-
ný nový rok. 

Lucie Klepišová

Nezačalo nám to ráno úplně růžově. 
Ještě jsme nevyjeli a  měli jsme o  dva 
hráče méně. A to nás v sobotu 11. ledna 
čekal těžký turnaj v krásné hale Rados-
tova v Luhačovicích. 

První zápas s  nevyzpytatelnou Olomoucí 
jsme začali sice vlažně, ale úspěšně. Sou-
peř nás nechal hrát na míčku. Díky tomu 
se nám povedlo vstřelit dva góly hned ze 
začátku zápasu. Prakticky celé utkání jsme 
měli pod kontrolou a jen občas jsme čelili 
brejkovým situacím. Z  těchto úniků jsme 
dostali prakticky všechny góly. Vždy jsme 
ale měli navrch nejen ve hře, ale i ve skóre. 
Nakonec musím smeknout před výkonem 
soupeře, protože moc hráčů na střídá-
ní neměl, a přesto se pořád snažil. Jasná 
a pohodlná výhra tak udělala dobrou nála-
du v kabině před druhým zápasem.

Na oslavy ale nebyl čas. Všichni jsme my-
sleli na zápas s Brodem. Po minulé prohře 
jsme jim to chtěli vrátit. Také tak vypadala 
již rozcvička před zápasem. Do prvních 
minut jsme naskočili s  odhodláním. Byla 
to taktická bitva hned od začátku. I sou-
peř byl velmi opatrný. Z toho jsme překva-
pivě těžili my, a to nejen po individuálních 

: orelští florbalisté – mladší žáci 
  na vítězné vlně

chybách soupeře. Velmi vyrovnaný zápas 
jsme většinu času vedli. Hráči velmi dob-
ře a  srdnatě bránili každý útok soupeře. 
I  přesto se povedlo v  půlce druhé části 
hry soupeři vyrovnat na 2:2. My jsme si 
ale pořád hráli trpělivě svoji hru a vzápětí 
jsme vstřelili třetí gól. Soupeř byl zasko-
čen, ale ne poražen. Velmi dobrý výkon 
ale předvedl náš gólman Štěpán. Oprav-
du je trápil. Ale soupeř stále tlačil, až to 
15 sekund před koncem zápasu do té 
brány dal. Rozhodnout tedy měly nájezdy. 
Jako první šel, kdo jiný, než kapitán týmu 
František Doležal. Nedal gólmanovi šan-
ci a bylo to 1:0. Za soupeře šel hráč číslo 
25, jejich opravdu nejlepší. Nejen jeho, ale 
i  nás na střídačce, překvapil svým sko-
kem Štěpán. V  druhém kole gól nepadl, 
a tak naše sladké vítězství potvrdil při své 
premiéře Lukáš Machovský. Pak propukla 
taková radost, jakou lze snad zažít jenom 
s tímto týmem.

Musím přiznat, že excelentní výkon po-
dali všichni, a tak trochu předvedli florbal 
hodný dorostenců. A  to nám trenérům 
dělá opravdu radost! Už teď se těšíme na 
další turnaj do Olomouce!

Trenér Zdeněk Habrman

9:00 Orel Vizovice SVČ Luhačovice

9:45 FBC Slovácko Saros Olomouc

10:30 SVČ Luhačovice Orel Uherský Brod

11:15 Orel Koryčany Saros Olomouc

12:00 Orel Vizovice FBC Slovácko

12:45 Orel Koryčany Orel Uherský Brod

Foto: Antonín Doležal

Všechny fanoušky florbalu srdečně zvu na námi pořádaný turnaj Orelské flor-
balové ligy mladších žáků. Bude se konat 15. března ve sportovní hale ZŠ Slušo-
vice od 9 hodin s následujícím programem:

: v Horymíru se rok s rokem sešel
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Rok 2025 přináší do vizovického zám-
ku dočasné provozní změny, které se 
citelně dotknou návštěvnického pro-
vozu. Ale jak už to tak bývá – všechno 
zlé, je k něčemu dobré.

Zásadní věcí, která nejvíce ovlivní letošní 
návštěvnickou sezónu, je spuštění dlou-
ho očekávané první etapy restaurování 
nástěnné malby nejkrásnějšího zámec-
kého sálu. Mnozí v  něm uzavřeli sňatek, 
nebo jen svatbě přihlíželi, jiní ho mají 
spojený s nenapodobitelnou atmosférou 
koncertů vážné hudby Vizovického zá-
meckého kulturního léta Aloise Háby. Od 
března do listopadu bude přibližně jedna 
osmina plochy jeho stěn a stropu v rukou 
studentů Fakulty restaurování Univerzi-
ty Pardubice. V rámci plánovaných prací 
dojde i  na nástěnnou malbu v  sousední 
Letní jídelně. Tu v současné chvíli zakrývá 
169 čínských talířů, díky nimž si běžný ná-
vštěvník malovaných stěn povšimne jen 
stěží. Poslední barevná vrstva ze začátku 
20. století ve velkém opadává, a  tak po 
třech menších průzkumech a  restau-
rátorských zkouškách teď bude nutné 
provést nové sondy do spodních vrstev 
maleb a  jejich vzorové restaurování. Je 
to nezbytný krok k  dalšímu rozhodová-
ní o  tom, která ze tří  historických vrstev 
bude v  budoucnu obnovena. Díky všem 

V  pátek 10. ledna jsme v  Kulturním 
centru Vizovice novoročním kon-
certem Hany Holišové a  NTO7 zahá-
jili druhou polovinu kulturní sezóny 
a  zároveň jsme této příležitosti vy- 
užili ke slavnostnímu otevření nové-
ho, dlouho očekávaného bezbariéro-
vého vstupu.

Děkujeme zástupcům vedení města Vi-
zovice za finanční podporu, kterou na 
projekt uvolnili z  městského rozpočtu. 
Děkujeme také starostce Silvii Dolanské 
a  místostarostovi Davidovi Mazůrkovi 
za milá slova pronesená při slavnost-
ním otevření bezbariérového vstupu, jež 
uzavřela jednu etapu rekonstrukce, a na-
stínila tu další, při které se modernizace 

: nové brožury lákají    
  k objevování  
  Vizovic
Vizovice mají nový turistický tahák! 
Koncem roku 2024 vydalo Turistické in-
formační centrum aktualizované brožu-
ry, které představují město v  jeho plné 
kráse. Návštěvníci v nich najdou zajíma-
vosti o historii, památkách, turistických 
i cyklistických trasách, ale také tipy, kam 
vyrazit za dobrým jídlem či informace 
o tom, jaké tradice Vizovice udržují.

Nové materiály nejsou jen informačně 
bohaté, ale i  vizuálně atraktivní. Krásné 
fotografie lákají k objevování města i jeho 
okolí a  díky aktuálním údajům si kaž- 
dý snadno naplánuje svůj výlet. Brožury 
nejsou určeny jen pro turisty – poslou-
ží i  místním, kteří chtějí poznat Vizovice 
zase trochu jinak.

Kromě Turistického informačního centra 
Vizovice budou brožury k dispozici i v dal-

Jak bylo již v  minulém čísle Vizovic-
kých novin avizováno, připravujeme 
letos s kolegyněmi v Kulturním centru 
Vizovice tematicky zaměřený program 
k  80. výročí konce 2. světové války. 
Právě toto významné jubileum nás in-
spirovalo k tomu, abychom se letos té-
matu věnovali o něco intenzivněji.

Věříme, že je důležité si připomínat udá-
losti, které zcela zásadně měnily a utvá-
řely dějiny lidstva. Druhá světová válka 
byla bezpochyby jedním z  nejfatálněj-
ších období moderních dějin. Ještě do-
nedávna jsme měli to štěstí, že nám své 
vlastní zážitky a zkušenosti mohli předá-
vat sami její pamětníci. Čas ale neúpro-
sně plyne, a tak se připomínání hrůz, ale 
i zázraků druhé světové války, začíná po-
malu ale jistě stávat naší zodpovědností. 
Jakožto kulturní instituce, která si klade 
za cíl nejen bavit, ale i  vzdělávat máme 
proto přichystanou jarní sérii rozmanité-
ho programu, v  rámci které si připome-
neme některé ze zásadních událostí či 
osudů lidí, které se odehrály v  průběhu 
2. světové války.

Na co se můžete těšit? V  jednání je 
v  tuto chvíli repríza přednášky Marcela 
Sladkowského o  historii židovské ko-
munity ve Vizovicích. Ta sice proběhla 
již v  lednu, zájem o  ni byl ale tak velký, 
že jsme se s  přednášejícím dohodli, že 
ji v  blízké době zopakujeme. Začátkem 

: 77. sezóna vizovického zámku
těmto realizacím se v letošní sedmdesá-
té sedmé návštěvnické sezóně nebudou 
v  těchto prostorách konat svatební ob-
řady ani koncerty zámeckého kulturního 
léta. Prohlídky reprezentačního okruhu, 
jehož součástí je návštěva obou restau-
rovaných místností, budou probíhat beze 
změny. Návštěvníci tak získají jedinečnou 
příležitost nahlédnout restaurátorům „pod 
prsty“. Svatebčané (zájemci o svatbu) mo-
hou využít venkovní prostory, církevním 
sňatkům je k  dispozici prostor zámecké 
kaple. V  kapli se také pravděpodobně 
uskuteční jeden z  koncertů zámeckého 
léta Aloise Háby, pro ostatní koncerty 
našli pořadatelé náhradní prostory. Vy-
bavení  reprezentačního sálu, jako např. 
unikátní gobelínová sedací souprava, zla-
cené nástěnné svícny, busty rodičů Marie 
Terezie či velké japonské vázy z provincie 
Kjóto, instalujeme na celou sezónu do 
výstavních prostor v přízemí. Tam budou 
nejen vidět zblízka, ale můžete se o nich, 
i o samotném sále, dozvědět mnohem víc, 
než je možné při běžných prohlídkách. 

Výstava s  vybavením reprezentačního 
sálu ale nebude jedinou akcí, kterou pro 
vás během letošní sezóny chystáme. 
Přesně týden po Dni dětí, tedy 8. června, 
mohou u  nás nejen děti, ale i  dospělí, 
navštívit reprízu loňského detektivního 

příběhu Z(a)tracený případ. Letní prázd-
niny by se neobešly bez dvou stěžejních 
akcí. Jednou z nich je bezesporu Pikni-
kový den, jehož osmý ročník připadl ten-
tokrát na neděli 20. července. Druhou 
akcí, která už u  nás jednoznačně patří 
k  létu, je Hradozámecká noc v  sobotu 
23. srpna. Po roční pauze přijdou na 
scénu 19. a 20. září nové noční prohlídky 
a  sezónu tradičně uzavřou opět straši-
delné prohlídky pro děti 28. a 29. října.

Návštěvnická sezóna v  roce 2025 končí 
2. listopadu. Během ní bude dost času 
přijít se podívat nejen na restaurátorské 

interiéru i  techniky bude týkat prostoru 
kavárny a velkého sálu.

Vstup ze strany od parkoviště je mož-
né využívat v  provozní době Kulturního 
centra. Zamykán bude vždy souběžně 
buď s uzavřením Turistického informač-
ního centra Vizovice v 16:30 hodin, nebo 
Městské knihovny Josefa Čižmáře v pří-
padě, že je její půjčovní doba v daný den 
až do 17 hodin. V případě besed či jiných 
akcí bude vchod vždy otevřen až do kon-
ce programu.

Těšíme se, že nám všem bude bezbarié-
rový vstup dobře a dlouho sloužit!

Martina Dozbabová, 
vedoucí Kulturního centra Vizovice

února proběhla přednáška zahraniční-
ho zpravodaje České televize se zku-
šenostmi například z  Blízkého východu 
Jakuba Szántó na téma práce válečných 
reportérů. V  březnu se můžete těšit na 
promítání filmu Tobruk, po kterém bude 
následovat beseda s  jeho režisérem 
a  držitelem několika Českých lvů Vác-
lavem Marhoulem. Duben bude na te-
matický program nejbohatší. Hned za-
čátkem měsíce navštíví naši knihovnu 
Josef Ščuglík s  přednáškou o  letecké 
bitvě nad Bílými Karpaty. Řeč bude také 
o  letcích RAF pocházejících z  Vizovic 
a okolí. Do knihovny v dubnu zavítá také 
spisovatel a cestovatel Štěpán Javůrek, 
autor populární série Sudetský dům. Du-
ben pak zakončíme představením Švan-
dova divadla s názvem Pankrác ’45. Bě-
hem celého dubna a května bude navíc 
k  vidění exteriérová výstava zapůjčená 
Ústavem pro studium totalitních režimů 
s názvem Počátky teroru.

V květnu se uskuteční tradiční pietní akt 
k  uctění obětí války. Tento rok je naplá-
nován na pondělí 5. května.

Všichni jste srdečně zváni na veškeré 
akce spojené s  tímto významným výro-
čím.

Za Kulturní centrum Vizovice 
Martina Dozbabová 

a Anna Kořenková

: připomínka 80. výročí  konce 2. světové 
  války v Kulturním centru Vizovice

: bezbariéra slavnostně otevřena    
  a druhá polovina kulturní sezóny  
  2024/2025 zahájena

ších infocentrech v regionu, a to v rámci 
destinačních společností Zlínsko a Luha-
čovicko a Valašsko. Dostanou se také na 
veletrhy cestovního ruchu, kde pomohou 
zviditelnit město a přilákat nové návštěv-
níky.

Podpora turismu není jen o návštěvnících – 
znamená také přínos pro místní podnika-
tele, výrobce i poskytovatele služeb. Proto 
nás těší, že se projekt podařilo zrealizovat 
s finanční podporou Zlínského kraje.

Ať už jste ve Vizovicích doma odjakživa, 
nebo jste se sem přistěhovali nedávno, 
přijďte si do infocentra pro novou brožuru 
a objevte město z nové perspektivy!

Martina Dozbabová 
a Veronika Petrášová 

Turistické informační centrum Vizovice

Foto: Archiv NPÚ, SZ Vizovice

práce v reprezentačním sále, ale i na spe-
ciální prohlídky, jako jsou kastelánské 
prohlídky či prázdninové prohlídky pro 
děti. Věřím, že se u nás nudit nebudete.

Děkujeme vám, že jste se na zámek přišli 
podívat během vánočních dnů, pomohli 
nám opět dozdobit velký vánoční strom 
v zámeckém průjezdu a osvětlit svíčka-
mi betlémy v  zámecké kapli. Děkujeme 
také za milá slova podpory a uznání i za 
zdravou kritiku a podněty. Vážíme si jich. 
Přejeme vám všem dobrý rok!

Jana Pluhařová
kastelánka

Ve čtvrtek 23. ledna se v sále Kultur-
ního centra Vizovice uskutečnila tra-
diční „Beseda s  důchodci“ pořádaná 
Komisí pro občanské záležitosti za 
podpory města Vizovice. 

Pro vizovické seniory byla tato akce 
zdarma, pokud ji chtěl navštívit někte-
rý z  dříve narozených žijící mimo naše 
město, měl možnost si zakoupit vstu-
penku. Sál se tak zaplnil 240 návštěv-
níky, které přišla v úvodu pozdravit sta-
rostka Vizovic Silvie Dolanská. Hudební 

INZERCE

Sběratel s více něž 30letou praxí
koupí a bezplatně ohodnotí  
starožitnosti všeho druhu,  

např: obrazy, mince, zlato, hodiny,  
porcelán a další starožitnosti.
Platím vždy hotově na místě.
Nejlepší ceny od sběratele!

Marek Koky, tel.: 732 961 266

: program pro seniory 
  zaplnil Kulturní centrum

program na této oblíbené akci tentokrát 
zajistila kapela Duo Aramis, nechybělo 
ani drobné občerstvení a  tombola. „Po 
celou dobu akce panovala v  sále pří-
jemná atmosféra. O  spokojenosti se- 
niorů svědčily úsměvy na tvářích a sku-
tečnost, že se někteří v sále zdrželi i po 
skončení programu,“ uvedla za pořá-
dající Komisi pro občanské záležitosti 
Nikola Polášková s tím, že další Beseda 
s důchodci se plánuje v tradičním termí-
nu, tedy na konci letošního listopadu. 

-jž-

: VZPOMÍNÁME
Dne 20. prosince 2024 jsme si připomněli  

18 let od úmrtí našeho tatínka, pana Jana Poláška,  

a dne 28. ledna 2025 uplynulo 10 let od úmrtí naší 

maminky, paní Marie Poláškové.

Vzpomínají dcery 

Jana, Ilona a Petra s rodinami



Promítání válečného filmu Tobruk, po kterém bude následovat
beseda s režisérem Václavem Marhoulem

Tragikomický příběh královny kosmetického impéria Heleny Rubinstein a její největší rivalky Elizabeth Arden
Hrají: Milena Steinmasslová, Dana Syslová, Jiří Hána

přehled akcí
zima, jaro 2025

15. 4. 2025 / 17.30
 Čítárna MKJČ

Štěpán Javůrek / beseda
Beseda s cestovatelem a autorem knižní série Sudetský dům

23. 2. 2025 / 18.00
Velký sál KC

Emilia Pérez / kino
USA, Belgie / drama, muzikál / do 12 let nevhodné / 130 min / titulky

28. 3. 2025 / 18.30
Velký sál KC

Václav Marhoul: Tobruk / promítání a beseda

28. 2. 2025 / 16.00
Velký sál KC

Kočičí odysea / kino
Francie, Lotyšsko / animovaný, dobrodružný / přístupný bez omezení / 85 min

10. 4. 2025 / 17.30
Čítárna MKJČ nebo

kavárna KC

Letecká bitva nad Bílými Karpaty / přednáška
Přednáška správce Muzea Slavičín Josefa Ščuglíka, spisovatele a badatele
Vlastimila Hely a badatele a historika PhDr. Ladislava Slámečky

14. 3. 2025 / 18.30
Velký sál KC

Raketa / kino
Finsko / komedie, drama / nevhodný do 12 let / 115 min / titulky

28. 2. 2025 / 18.30
Velký sál KC

Ještě nejsem kým chci být / kino
ČR / dokumentární / nevhodné do 12 let / 90 min

24. 3. 2025 / 18.00
Velký sál KC

Simona Babčáková: One Human Show / comedy show
Stand-up komediální show Simony Babčákové

7. 3. 2025 / 17.00
Velký sál KC

Gajdy a zelé, živobytí celé! / soutěž
Již 13. ročník soutěže o nejlepší kyselici. Těšit se můžete na bohatý
doprovodný program.

23. 2. 2025 / 16.00
Velký sál KC

Sobík Niko: Cesta za polární záři / kino
Finsko, Německo / animovaný / přístupný bez omezení / 86 min

5. 3. 2025 / 19.00
Velký sál KC

Madame Rubinstein / divadlo

13. 4. 2025 / 18.00
Velký sál KC

Smrt si říká Engelchen / kino
Válečné drama natočené podle stejnojmenného románu Ladislava Mňačka

26. 4. 2025 / 19.00
Velký sál KC

Pankrác '45 / divadlo
Představení Švandova divadla
Hrají: Klára Cibulková, Réka Derzsi, Barbora Váchová, Andrea Buršová, Bohdana Pavlíková

9. 3. 2025 / 18.00
Velký sál KC

Vlny / kino
ČR / historický, drama / nevhodný do 12 let / 131 min

20. 3. 2025 / 18.00
Kavárna KC

Aleš Malár: Zanzibar / beseda
Cestopisná beseda novináře a fotografa

10. 3.-25.4. 2025
Turistické informační centrum

Květinové abstrakce / výstava
Výstava obrazů Zdeňky Vránové

13. 3. 2025 / 17.30
Čítárna MKJČ

Josef Holcman / beseda
Beseda s regionálním spisovatelem, právníkem a folkloristou

6. 4. 2025 / 9.00-17.00
Kulturní centrum

Tradice a řemesla na Valašsku / přehlídka
Přehlídka tradičních i současných řemesel

12. 4. 2025 / 9.00-14.00
Kulturní centrum

Velikonoční jarmark / jarmark
Tradiční velikonoční jarmark v Kulturním centru a jeho nejbližším okolí


